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NÁMĚSTÍ OŽILO : 
DALŠÍ VYŽITÍ PRO DĚTI

V NEJBLIZŠÍCH DNECH : 
OPRAVA DOMU  
S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU 

JIŽ NA PODZIM : 
ROZSÁHLÁ OPRAVA ULIC 
SVATOPLUKA ČECHA,  
NA VÝSLUNÍ  A K ROKLIČKÁM
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Vážení spoluobčané,
	 Pokaždé,	když	začínám	psát	 tuto	 zprávu,	přemýšlím,	 jak	začít.	
Ve	škole	nás	učili,	že	slohový	útvar	by	měl	mít	úvod,	stať	a	závěr.	
No	a	já	právě	s	úvodem	mám	pravidelně	největší	problém.	Tak	mě	
prosím	omluvte,	že	do	toho	skočím	rovnýma	nohama.
	 Když	 jsme	 vybudovali	 dětské	 hřiště	 v	 sídlišti,	 posteskly	 si	
maminky	 ze	 starých	 Chlumčan,	 že	 je	 sice	 super,	 ale	 pro	 ně	
trochu	 z	 ruky.	 Osadily	 jsme	 na	 náměstí	 alespoň	 dvě	 houpačky.	
Přemýšleli	 jsme,	 jaká	 atrakce	 by	 byla	 vhodná.	 Nakonec	 zvítězil	
hrad,	a	to	z	několika	důvodů.	Na	malé	ploše	je	celkem	dost	prvků	
(dvě	klouzačky,	lanové	schody,	různé	lávky),	které	rozvíjí	dětskou	
obratnost,	 decentní	 barva,	 ale	 zejména	 bezpečná	 a	 stále	 zelená	
dopadová	plocha	tvořená	zatravňovacími	deskami	GRASS.	
	 Před	 dokončením	 stavby	 nás	 napadlo	 uspořádat	 na	 náměstí	
dětský	den	a	otestovat,	co	hrad	vydrží.	Zamluvili	jsme	Herní	vlek	
z	Mikroregionu	Radbúza,	manželé	Novotných	zajistili	občerstvení	
a	 pomohli	 při	 stavění	 a	 skládání	 stanů.	 Díky	 paní	 Novotné	
a	 několika	 šikovným	 děvčatům	 z	 O	 Danece	 měly	 děti	 pěkně	
namalované	 obličeje.	 Ostatní	 děvčata	 dohlížela	 u	 jednotlivých	
stanovišť	a	spolupráce	s	nimi	byla	suprová.	Paní	Jana	Jancsárová	
měla	 skvělý	 nápad	 zaplétat	 děvčatům	barevné	 copánky.	Majitelé	
krámku	 před	 kulturákem	 darovali	 pro	 děti	 bonbony,	 tatranky	
a	pitíčka.	Počasí	se	nám	povedlo	a	děti	si	odpoledne	náramně	užily.	
Moc,	moc,	moc	děkuji	všem,	kteří	nám	pomohli.
	 22.	 4.	 proběhlo	 setkání	 seniorů	 v	 salonku	 kulturního	 domu.	
K	 dobré	 náladě	 přispěla	 muzika	 pana	 Žákovce	 a	 samozřejmě	
bezvadně	zajištěné	občerstvení	manželů	Fuxových.	Všichni	si	užili	
příjemné	odpoledne,	a	protože	se	všem	líbilo,	hned	 jsme	dohodli	
na	11.	11.	další	posezení	u	muziky	pana	Žákovce.
	 Stejně	kladné	ohlasy	máme	i	na	výlet	do	Mělníku.	Obě	akce	se	
konaly	díky	paní	Janě	Stichové	a	paní	Marii	Stuchlové.
	 U	COOPu	a	v	Novém	Sídlišti	byla	umístěná	hnědá	nádoba	na	bio	
odpad.	 Co	 je	 biologicky	 rozložitelný	 odpad	 a	 co	 do	 něj	 patří?	
Biologicky	rozložitelné	odpady	jsou	součásti	našeho	každodenního	
života.	 U	 bytových	 zástaveb	 jsou	 to	 výhradně	 rostlinné	 odpady	
z	 kuchyně	 a	 patří	 do	 něj	 vše,	 co	 okrájíte,	 oloupete	 nebo	 nesníte	
posekaná	 tráva,	 větve,	 dřeva	 atd.	 Biologicky	 rozložitelné	 odpady	
jsou	významnou	složkou	tříděného	odpadu.	Proč	 je	 tedy	pro	obci	
tak	důležité	třídit	bioodpad?	Jestliže	ho	my	jako	občané	nebudete	
třídit,	 skončí	 na	 skládce,	 kde	 bude	 působit	 enviromentální	
problémy:	 znečišťovat	 podzemní	 vody,	 produkovat	 skleníkové	
plyny	a	podporovat	množení	hlodavců,	kteří	jsou	přenašeči	různých	
onemocnění.	V	černých	kontejner	na	komunální	odpad	se	bioodpad	
rychle	rozkládá	a	nepříjemně	zapáchá.	V	letních	měsících	je	někdy	
zápach	až	nesnesitelný.	Dalším	důvodem	pro	třídění	bioodpadu	jsou	
naše	vlastní	finance.	Jak	tedy	souvisí	bioodpad	s	našimi	financemi?	
Jednoduše	-	je	těžký	a	odkloněním	vysokého	počtu	tun	bioodpadu		
ze	 směsného	 komunálního	 odpadu	 vzniká	 prostor	 pro	 výrazné	
úspory	 obce,	 které	 nepovedou	 ke	 zdražování	 služby	 občanům.	
Proto	je	vhodné	odložit	bioodpad	do	hnědých	nádob.	Hnědé	nádoby	
(tak	 zvané	 kompostejnery)	 jsou	 konstruovány	 tak,	 aby	 každý	
občan	 mohl	 pohodlně	 třídit:	 mají	 větrací	 otvory,	 tudíž	 odpad	
nezapáchá	a	speciální	mřížky	na	dně	kam	se	ukládá	kondenzovaná	
voda	z	rostlinných	pletiv.	Do	bioodpadu	nepatří	maso	ani	zvířecí	
trus,	 přestože	 se	 bezesporu	 jedná	 biologický	 materiál.	 Takovéto	
odpady	 patří	 do	 stejné	 nádoby	 jako	 směsný	 komunální	 odpad.	

Do	 hnědých	 nádob	 se	 musí	 ukládat	 pouze	 rostlinné	 zbytky,	
jinak	 bude	 znehodnocena	 kvalita	 bioodpadu	 a	 nepůjde	 s	 ním	
v	kompostárně	pracovat	obvyklým	způsobem.	Zrovna	tak	je	třeba	brát	
na	 vědomí,	 že	 biologicky	 rozložitelné	 odpady	 mají	 být	 uloženy	
do	 nádoby	 bez	 igelitových	 sáčků	 a	 tašek.	 Plastové	 tašky	
a	 igelitové	 sáčky	mohou	 znehodnotit	 cennou	 surovinu	 v	 podobě	
biologicky	 rozložitelného	 odpadu.	 Věřím,	 že	 i	 tento	 odpad	 se	
naučíme	 třídit	 a	 ušetříme	 tak	 výdaje	 z	 našich	 peněženek,	 ale	
zejména	 bychom	 měli	 přemýšlet,	 v	 jakém	 stavu	 přenecháváme	
životní	prostředí	našim	dětem.
	 V	našem	volebním	programu	jsme	slibovali	nejen	dětská	hřiště	
pro	děti,	ale	také	bezpečnější	ulici	Komenského.	Od	ČEZu	se	nám	
podařilo	 získat	95%	dotaci	na	osvětlení	přechodu	u	 školy.	Tak	se	
toto	místo	stalo	bezpečnější	pro	přecházení.	Naší	snahou	je	a	bude	
zejména	chránit	naše	občany,	proto	chceme	v	osvětlování	dalších	
přechodů	postupně	pokračovat.
	 5.4.2022	 byla	 zahájena	 stavba	 nového	 Sběrného	 dvora	 u	 ČOV.	
Po	zjištění	nevyhovující	únosnosti	zemní	pláně,	které	bylo	ověřeno	
zatěžkávací	 zkouškou,	 byla	 provedena	 zkusná	 plocha	 sanace	
betonovým	 recyklátem	 a	 následně	 proběhla	 statická	 zatěžovací	
zkouška.	 Zkouška	 potvrdila,	 že	 takto	 provedená	 sanace	 bude	
vyhovovat	 pod	 plochou	 pojížděnou	 nákladními	 vozidly.	 Firma	
Bekrostav	 předložila	 cenovou	 nabídku	 na	 provedení	 této	 práce	
a	skladba	sanace	bude	projednána	s	projektantem.
	 Předpokládaný	 termín	 odevzdání	 projektové	 dokumentace	
Rekonstrukce	MŠ	se	posunul,	a	to	z	důvodu	prověřování	původních	
podkladů	v	archivu	se	skutečným	stavem.	V	 této	souvislosti	 také	
došlo	 k	 vykopání	 sondy,	 aby	 se	 ověřilo	 umístění	 kanalizační	
přípojky	 objektu.	 Projektována	 jsou	 dvě	 na	 sobě	 nezávislé	
oddělení	 s	 podlahovým	 vytápěním	 v	 místě	 herny.	 Celý	 projekt	
byl	 konzultován	 s	 paní	 ředitelkou	mateřské	 školky,	 která	 svými	
praktickými	 postřehy	 přispěla	 nemalým	 dílem	 k	 úspěšnému	
výsledku.
	 Obyvatelé	 domu	 350,	 351,	 352	 netrpělivě	 čekají	 na	 vestavbu	
výtahů.	 Každým	 dnem	 bychom	měli	 obdržet	 stavební	 povolení.	
Následně	bude	připraveno	výběrové	řízení.	Když	půjde	vše	podle	
plánu,	tak	bychom	v	září	mohly	začít	stavět.	…

Proč se neopraví ulice Komenského?
	 Ulice	 Komenského	 patří	 Kraji,	 ten	 ji	 spravuje	 –	 opravy,	 zimní	
údržba,	čištění.	Pouze	chodník	u	komunikace	je	v	majetku	obce.	

Proč jsou stavby dětských hřišť, workoutu a pumtracku tak 
drahé? 
	 Veškeré	 stavby	 na	 veřejném	 prostranství	 musí	 splňovat	
bezpečnostní	 požadavky,	 které	 nejsou	 vyžadovány	 při	 stavbě	
na	soukromém	pozemku.	Každý	rok	probíhají	pravidelné	kontroly,	
aby	hraní	našich	dětí	bylo	bezpečné.	

Proč nebyl Den Chlumčan?
	 Dva	roky	po	sobě	se	nekonal	Den	Chlumčan	z	důvodu	nařízení	
vlády,	které	ukládalo	podmínky,	jež	jsme	nemohli	splnit:	1.	oplocené	
náměstí	a	za	2.	daný	počet	účastníků	na	m2.	Jistě	všichni	víte,	jak	náš	
Den	Chlumčan	běžně	probíhá.	Akce	je	naprosto	volně	přístupná,	
lidé	přicházejí	a	odcházejí.	Jestliže	bychom	chtěli	dodržet	nařízení	
vlád,	oplotili	bychom	s	velkými	potížemi	náměstí	a	pustili	prvních	
cca	 600	 návštěvníků,	 včetně	 dětí.	 No	 a	 co	 dál?	 Co	 teprve,	 kdyby	
přišla	 parta	 lidí	 a	 pořadatelé	 by	 řekli	 STOP.	 Vstoupit	můžou	 jen	
dva	a	ostatní	mají	smůlu.	Opravdu	jsme	přemýšleli,	co	udělat,	aby	
to	bylo	dobře,	ale	jak	se	říká	„Není	na	světě	ten,	co	by	se	zavděčil	
lidem	všem“	.

PROČ?

ZPRÁVA STAROSTKY

Mgr. Vladimíra Štejrová
starostka obce

Schvaluje
01.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 ověřovatele	 zápisu	 zastupitele	
pana	 JUDr.	 Roberta	Majera	 a	 zastupitele	 pana	 Stanislava	 Duška,	 určuje	
zapisovatelku	zápisu	paní	Ing.	Ivanu	Zieglerovou.
02.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	upravený	program	20.	zasedání	
zastupitelstva.	
06.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	rozpočtové	opatření	č.	1/2022.
07.20/2021 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 zhodnocení	 finančních	
prostředků	 obce	 Chlumčany	 vkladem	 na	 3	měsíce	 s	 úrokem	 3,18%	 p.a.,	
na	 termínový	 vklad	 u	 Československé	 obchodní	 banky,	 a.s.,	 ve	 výši	
70.000.000,-Kč.
09.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 v	 souladu	 s	 §	 4	 vyhlášky	
č.	 220/2013	 Sb.,	účetní	 závěrku	obce	Chlumčany,	 IČ:	 00256650,	 se	 sídlem	
Komenského	377,	334	42	Chlumčany,	ke	dni	31.12.2021	dle	příloh.
10.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 Plán	 financování	 obnovy	
vodovodů	 a	 kanalizací	 ve	 smyslu	 §	 8	 odst.	 11	 zákona	 č.	 274/2001	 Sb.,	
o	vodovodech	a	kanalizacích	pro	veřejnou	potřebu	na	období	2022	–	2031.
12.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 poskytnutí	 účelové	 dotace	
ve	výši	158.994,-	Kč	z	rozpočtu	obce	Chlumčany	na	rok	2022,	Plzeňskému	
kraji,	 IČ:	 70890366,	 se	 sídlem	Škroupova	 18,	 Plzeň,	 na	 zajištění	 dopravní	
obslužnosti	 na	 území	 Plzeňského	 kraje	 v	 roce	 2022	 a	 zároveň	 schvaluje	
uzavření	Smlouvy	o	poskytnutí	účelové	dotace.
14.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	odměnu	starostce	Mgr.	Vladimíře	
Štejrové	 ve	 výši	 100%	 jedné	 měsíční	 odměny	 za	 mimořádné	 úsilí	 při	
budování	nového	obecního	úřadu	na	adrese	Komenského	377,	Chlumčany.
15.20/2022  
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 odměnu	 místostarostovi	
Stanislavu	 Duškovi	 ve	 výši	 100%	 jedné	 měsíční	 odměny	 za	 mimořádné	
úsilí	 při	 budování	 nového	 obecního	 úřadu	 na	 adrese	 Komenského	 377,	
Chlumčany.
16.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 koupi	 části	 pozemku	 parc.	
č.	 446/90	 o	 celkové	 výměře	 cca	 18	 m2	 v	 k.	 ú.	 Chlumčany	 u	 Přeštic,	 od	
majitele	pana	Josefa	Dolanského,	bytem	Svatopluka	Čecha	28,	Chlumčany,	
za	nabízenou	cenu	1050,-Kč/m2.
17.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 prodej	 části	 pozemku	 parc.	
č.	379/2	o	celkové	výměře	148	m2	v	k.	ú.	Chlumčany	u	Přeštic,	Mysliveckému	
spolku	Obora	Chlumčany,	 se	 sídlem	Hřbitovní	 500,	 Chlumčany,	 za	 cenu	
67,-Kč/m2.
18.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 uzavření	 Smlouvy	 o	 dílo	mezi	
obcí	 Chlumčany	 a	 ATELIEREM	 KOSNAR	 s.r.o.,	 IČ:	 03926397,	 se	 sídlem	
Na	Lučinách	2535/1,	130	00	Praha	3,	na	zhotovení	Projektová	dokumentace	
pro	 provedení	 stavby	 –	 Kulturní	 dům	Chlumčany,	 za	 cenu	 1.946.000,-Kč	
bez	DPH.
20.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 na	 základě	 zaslaného	 návrhu	
Dohody	o	ukončení	Smlouvy	o	dílo	od	společnosti	SOLITERA	spol.	s.r.o.,	
IČ:	 43762751,	 se	 sídlem	 Palackého	 náměstí	 77,	 268	 01	Hořovice,	 která	 se	
zavázala	 pro	 obec	 Chlumčany	 zhotovit	 stavbu	 „Realizace	 společných	
opatření	v	krajině“,	uzavřít	Dohodu	o	ukončení	Smlouvy	o	dílo.
21.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	dle	odst.	XII	odst.	1	odstoupení	
od	Dohody	 o	 poskytnutí	 dotace	 z	 Programu	 rozvoje	 venkova	ČR	na	 akci	
„Realizace	společných	opatření	v	krajině“.
22.2.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	poskytnutí	účelové	dotace	na	rok	
2022	pro	TJ	Keramika	Chlumčany,	 spolek	ve	 výši	 460.000,-Kč	dle	návrhu	
a	zároveň	uzavření	veřejnoprávní	smlouvy.
22.3.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	poskytnutí	účelové	dotace	na	rok	
2022	pro	SDH	Chlumčany,	spolek	ve	výši	130.000,-Kč	dle	návrhu	a	zároveň	
uzavření	veřejnoprávní	smlouvy.
22.4.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	poskytnutí	účelové	dotace	na	rok	
2022	 pro	 florbalový	 spolek	 pro	 Plzeňský	 kraj,	 z.s.	 ve	 výši	 95.000,-Kč	 dle	
návrhu	a	zároveň	uzavření	veřejnoprávní	smlouvy.

22.5.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	poskytnutí	účelové	dotace	na	rok	
2022	pro	spolek	Victoria	Talent	Academy,	z.s.	ve	výši	85.000,-Kč	dle	návrhu	
a	uzavření	veřejnoprávní	smlouvy.
22.6.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	poskytnutí	účelové	dotace	na	rok	
2022	 pro	 spolek	 O-dance,	 z.s.	 ve	 výši	 52.750,-Kč	 dle	 návrhu	 a	 uzavření	
veřejnoprávní	smlouvy.

Neschvaluje
19.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	harmonogram	včetně	rozpočtu	
na	akci	Den	Chlumčan	2022,	za	cenu	678.707,-Kč	bez	DPH.

Bere na vědomí
03.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 bere	 na	 vědomí	 informaci	 o	 kontrole	
usnesení	z	předchozího	zasedání	zastupitelstva	obce	Chlumčany.	
04.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 bere	 na	 vědomí	 zprávu	 starostky	 obce	
Chlumčany.	
05.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 bere	 na	 vědomí	 zprávu	 o	 činnosti	 Rady	
obce	Chlumčany	v	mezidobí.	
13.3.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 bere	 na	 vědomí	 sdělení	 pořizovatele,	 že	
k	návrhu	Změny	č.	1	územního	plánu	Chlumčany	nebyly	vzneseny	žádné	
připomínky	 dle	 usn.	 §	 172	 zákona	 č.	 500/2004	 Sb.,	 správní	 řád	 a	 nebyly	
řešeny	 žádné	 rozpory	 podle	 §	 4	 odst.	 8	 zákona	 č.	 183/2006.,	 o	 územním	
plánování	/stavebním	řádu)	ve	znění	pozdějších	předpisů	ani	podle	§	136	
odst.	6	zákona	č.	500/2004	Sb.,	správní	řád	ve	znění	pozdějších	předpisů.
22.1.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	bere	na	vědomí	Zprávu	finančního	výboru	
obce	Chlumčany.

Vydává
08.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	vydává	na	základě	§	10	písm.	d)	a	ustanovení	
§	 84	 odst.	 2	 písm.	 h)	 zákona	 č.	 128/2000	 Sb.,	 o	 obcích	 (obecní	 zřízení),	
ve	znění	pozdějších	předpisů,	obecně	závaznou	vyhlášku	o	nočním	klidu.
11.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 vydává	 Vnitřní	 směrnici	 č.	 2/2022,	
Směrnice	 pro	 zadávání	 veřejných	 zakázek	 malého	 rozsahu	 na	 služby,	
dodávky	a	stavební	práce.
13.4.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	vydává	ve	smyslu	ust.	§	6	odst.	5	písm.	c)	
stavebního	zákona,	v	souladu	s	ust.	§	171	až	§	174	zákona	č.	500/2004	Sb.,	
správní	řád,	ve	znění	pozdějších	předpisů,	ust.	§	13	a	přílohy	č.	7	vyhlášky	
č.	 500/2006	 Sb.,	 o	 územně	 analytických	 podkladech,	 územně	 plánovací	
dokumentace	 a	 způsobu	 evidence	 územně	 plánovací	 činnosti,	 formou	
opatření	obecné	povahy	Změnu	č.	1	územního	plánu	Chlumčany.	

Ověřuje
13.1.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	ověřuje	ve	smyslu	ust.	§	54	odst.	2	zákona	
č.	183/2006	Sb.,	o	územním	plánování	a	stavebním	řádu	(stavební	zákon),	
ve	znění	pozdějších	předpisů,	že	Změna	č.	1	územního	plánu	Chlumčany	
není	 v	 rozporu	 s	 politikou	 územního	 rozvoje,	 s	 územně	 plánovací	
dokumentací	 vydanou	 krajem	 nebo	 výsledkem	 řešení	 rozporů	 a	 se	
stanovisky	dotčených	orgánů	nebo	stanoviskem	krajského	úřadu.	

Rozhoduje
13.2.20/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 rozhoduje	 o	 námitkách	 podaných	
a	uplatněných	k	návrhu	Změny	č.	1	územního	plánu	Chlumčany	takto:	
	1.	Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	vyhovuje	uplatněné	námitce	č.	1
	2.	Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	zamítá	námitku	č.	4,	5,	6
	3.	Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	nepřihlíží	k	námitce	č.	2,	3

Ruší
13.5.20/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	ruší	usnesení	č.	15.19/2021	Zastupitelstvo	
obce	Chlumčany	 příslušně	 podle	 §	 6	 odst.	 5	 písm.	 c)	 zákona	 č.	 183/2006	
Sb.,	 o	 územním	 plánování	 a	 stavebním	 řádu	 (stavební	 zákon),	 ve	 znění	
pozdějších	předpisů,	za	použití	ustanovení	§	55	ve	spojení	s	§	54	stavebního	
zákona	 a	 §	 171	 zákona	 č.	 500/2004	 Sb.,	 správní	 řád,	 ve	 znění	 pozdějších	
předpisů,	svým	usnesením	č.	15.19/2021	ze	dne	9.12.2021	vydává	Změnu	č.	1	
Územního	plánu	Chlumčany.	

USNESENÍ Z 20. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Obec Chlumčany | 3. BŘEZNA 2022



KRONIKA

Knězová	Eliška

Mičjar	František	(1998)
Schillerová	Božena	(1923)

Únor

Únor

Březen

Březen Duben

Duben Květen

Prosinec

Leden

Blahopřání k 75. narozeninám 
Hamplová	Alena
Volráb	Václav
Lukášová	Marie
Bělová	Jiřina
Škrábková	Jarmila

Matějka	František
Dolanský	Ladislav
Pelc	Václav
Malík	Václav

Blahopřání k 80. narozeninám
Böhm	Václav Černá	Marie

Blahopřání k 85. narozeninám
Hudcová	Vlasta

Blahopřání k 86. narozeninám
Hodan	Václav
Arvajová	Mária

Fořtová	Květoslava

Blahopřání k 87. narozeninám
Hajžman	Pavel Kaslová	Marie

Blahopřání k 88. narozeninám 
Krátká	Aloisie Markovič	Josef

Blahopřání k 90. narozeninám
Mašátová	Libuše Kozák	Antonín

Blahopřání k 93. narozeninám
Sladká	Vlasta Kaderová	Anna

Blahopřání k 95. narozeninám
Přibáňová	Květa

Vážení	jubilanti,	
blahopřejeme	Vám	k	Vašemu	životnímu	 jubileu	a	přejeme	
Vám	pevné	zdraví	a	mnoho	dalších	let	v	radosti	a	pochopení	
Vašich	nejbližších.	Vážíme	si	Vašich	činů,	které	jste	vykonali	
a	děkujeme	Vám	za	vše.

OÚ	Chlumčany

Pozůstalým	projevujeme	upřímnou	soustrast.	
OÚ	Chlumčany

Vzpomínáme

Oslavili

Narodili se

Procházka	Jiří	(1949)

Baxa	Jan	(1945)

Panuška	Tobiáš
Fialová	Alžběta
Bouzek	Šimon

Zápotocký	Adam
Vaňousová	Anna
Chaloupková	Agáta

Strnadová	Hana	(1938)
Strejc	Stanislav	(1950)
Hodlová	Blanka	(1943)
Režová	Hana	(1954)
Vondrovský	Josef	(1949)

Kolář	Jaroslav	(1951)
Hejda	Karel	(1953)
Hruška	Miloslav	(1937)
Kolář	Jaroslav	(1951)
Kundra	Pavel	(1951)

Chladová	Nela Kubíčková	Emily
Král	Martin

Schvaluje
01.21/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	ověřovatele	zápisu	zastupitele	pana	
Přemysla	Krse	a	zastupitele	pana	Milana	Samka,	určuje	zapisovatelku	zápisu	
paní	Ing.	Ivanu	Zieglerovou.
02.21/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 program	 21.	 mimořádného	
zasedání	zastupitelstva.	
03.21/2022 
Zastupitelstvo	obce	Chlumčany	schvaluje	uzavření	Smlouvy	o	dílo	mezi	obcí	
Chlumčany	a	společností	Bekrostav	s.r.o.,	IČ:	26373211,	se	sídlem	Lipová	429,	
334	42	Chlumčany,	na	zhotovení	díla	dle	projektové	dokumentace	s	názvem	
„Chlumčany	–	Sběrný	dvůr	odpadů“,	za	cenu	5.379.422,03,-Kč	bez	DPH.

Schvaluje
01.22/2022 Z
astupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 ověřovatele	 zápisu	 zastupitelku	
paní	 Štěpánku	 Hrachovou	 a	 zastupitele	 pana	 Stanislava	 Dvořáka,	 určuje	
zapisovatelku	zápisu	paní	Ing.	Ivanu	Zieglerovou.
02.22/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 program	 22.	 mimořádného	
zasedání	zastupitelstva.	
03.22/2022 
Zastupitelstvo	 obce	 Chlumčany	 schvaluje	 uzavření	 Smlouvy	 o	 dílo	 mezi	
obcí	 Chlumčany	 a	 společností	 TSP	 Plus	 s.r.o.,	 IČ:	 05650780,	 se	 sídlem	
Husova	722/13,	301	00	Plzeň,	na	zhotovení	díla	dle	projektové	dokumentace	
s	názvem	„Hřiště	s	umělým	povrchem	–	Sportovní	areál	Chlumčany“,	za	cenu	
11.341.382,12,-Kč	bez	DPH,	za	podmínky	doložení	veškerých	podkladů.

USNESENÍ Z 21.-22. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Obec Chlumčany | 21. BŘEZNA 2022 Obec Chlumčany | 11. DUBNA 2022

INFORMACE Z OBCE
Dětský hrad 
na náměstí Bohuslava Kašpara 
	 V	 neděli	 22.5.2022	 jsme	předali	 našim	dětem	herní	 sestavu	
na	 náměstí	 B.	 Kašpara.	 Prolézačkový	 hrad	 se	 skluzavkami	
a	 lanovými	 mosty	 byl	 slavnostně	 předán	 paní	 starostkou.	
Jako	 doprovodný	 program	 jsme	 zvolili	 několik	 stanovišť	
s	 dovednostními	 hrami	 pro	malé	 i	 větší	 děti.	 Počasí	 se	 nám	
naštěstí	povedlo	a	také	velmi	přispělo	ke	krásnému	dětskému	
odpoledni.	 Naše	 velké	 poděkování	 patří	 chlumčanským	
orientálkám	za	pomoc	na	herních	stanovištích	a	v	neposlední	
řadě	 také	 manželům	 Novotných	 za	 perfektně	 připravené	
občerstvení,	ale	také	třeba	krásné	malby	na	obličej.

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Komenského ulice
bezpečná a opravená
Realizaci projektu podpořila Nadace ČEZ
	 Realizace	osvětlení	přechodu	pro	chodce	v	blízkosti	základní	
školy	 byla	 dalším	 krokem	 k	 zajištění	 bezpečnosti	 obyvatel	
Chlumčan	 při	 pohybu	 obcí.	 V	 budoucnu	 se	 i	 nadále	musíme	
věnovat	 takovýmto	 řešením	 a	 vodítkem	 nám	 jsou	 i	 podněty	
spoluobčanů.
	 Již	 nyní	 vzniká	 v	 obci	 další	 vysoce	 rizikové	 místo,	 kde	
budeme	v	dohledné	době	nuceni	adekvátně	reagovat.	Nová	čtvrť	
V	Hořejkách	 se	 rychle	dosidluje	novými	 spoluobčany	a	právě	
přechod	 z	 těchto	 míst	 do	 centra	 obce	 je	 zde	 komplikovaný.	
V	místě	není	přechod	přes	Komenského	ulici,	chybí	i	chodník	
na	pravé	straně	ve	směru	do	vesnice.	
	 Realizace	chodníku	na	náklady	obce	je	jistě	řešením,	musela	
by	však	zahrnovat	zatrubnění	odtokové	strouhy	a	přemostění	
vjezdů	 do	 stávajících	 parcel.	 Samotný	 přechod	 pro	 chodce	
na	 vhodném	 místě	 bude	 předmětem	 místního	 šetření	
s	příslušnými	úřady.	
	 K	bezpečnosti	oblasti	V	Hořejkách	je	v	budoucnu	uvažováno	
s	umístěním	výstražného	světelného	značení	na	Komenského	
ulici.	Uvažováno	je	i	o	instalaci	zpomalovacích	semaforů.
	 Dalším	bodem	k	této	hlavní	komunikaci	obce	je	její	poškození	
v	důsledku	enormního	průjezdu	nákladní	dopravy.	Komunikace	
je	 nejvíce	 poškozena	 na	 sjezdu	 od	 základní	 školy	 ve	 směru	
z	 obce	 a	 zatím	 zde	 bude	 docházet	 jen	 k	 lokálním	 opravám,	
které	zajistí	stavební	společnosti	pracující	na	novém	silničním	
přivaděči	nad	obcí.

	 Zde	 je	 nutno	 opakovaně	 připomenout,	 že	 komunikace	
Komenského	 není	 v	 majetku	 obce	 a	 zastupitelé,	 radní	
a	 samozřejmě	 všichni	 spoluobčané	 tak	 s	 připomínkami	
na	 neutěšený	 technický	 stav	 silnice	 musí	 intervenovat	
na	příslušné	Správě	a	údržbě	silnic	Plzeňského	kraje.	
	 Neoficiální	jednání	k	této	problematice	přerušovaně	probíhají	
a	společně	věřme,	že	s	postupným	dokončováním	zmiňovaného	
silničního	přivaděče	se	dostane	i	na	naši	silnici.	

Stanislav Dvořák, radní obce 
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Práce v obecním lese
	
	 V	obecním	lese	je	živo,	na	pasekách	vzniklých	kůrovcem,	jsou	
hotové	oplocenky	pro	novou	plánovanou	výsadbu,	část	výsadby	
sazenic	je	hotová.	Na	podzim	bude	dokončena	výsadba	sazenic	
smrků.	

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Uzávěrka
Uzávěrka	a	inzerce	příspěvků	pro	následující	vydání	je	do	25.8.2022.

Lesní oplocenky
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Seč 
	 Proběhla	 nám	první	 z	 několika	 plánovaných	 letošních	 sečí	
obecních	 trávníků.	 Poprvé	 jsme	 se	 odhodlali	 pro	 najmutí	
soukromé	 společnosti.	 Do	 výběrového	 řízení	 se	 nám	 jich	
přihlásilo	 celkem	 sedm.	 Vítězná	 firma	 nás	 přesvědčila	 svojí	
historií,	 zkušenostmi	 a	 doloženou	 technikou,	 i	 když	 co	 se	
týká	ceny	byla	až	na	třetím	místě.	Bohužel	první	a	druhá	buď	
nesplňovala	 potřebnou	 techniku,	 anebo	 byla	 nově	 vzniklá.	
Věříme,	že	 jsme	se	rozhodli	 správně.	První	sekání,	a	 to	navíc	
v	 nové	 obci	 je	 vždy	 problematické	 a	 delší.	 To	 se	 nám	 také	
potvrdilo	 v	 pár	 menších	 detailech	 a	 nedorazech.	 Na	 veškeré	
připomínky,	 které	 jsme	 od	 Vás	 dostali	 jsme	 majitele	 sekající	
firmy	upozornili.	V	naších	očích	 jsme	s	odvedenou	první	sečí	
spokojeni.	Zároveň	ale	doufáme,	že	následné	seče	budou	ještě	
rychlejší,	aby	vzniklého	hluku	a	prachu	ze	sekání,	bylo	v	obci	
co	nejméně.

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Ukliďme Česko 
	 V	dubnu	nám	proběhla	ve	spolupráci	s	obecním	úřadem	akce	
„Ukliďme	Česko“.	Velké	poděkování	patří	spolkům,	a	to	hlavně	
myslivcům,	za	 jeho	organizaci,	a	také	spoluobčanům,	kteří	se	
zúčastnili	 a	 přiložili	 ruku	 k	 dílu,	 abychom	 měli	 uklizenější	
a	čistější	Chlumčany.

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Hřiště s umělým povrchem
	 Ve	 sportovním	areálu	byl	 zatím,	 až	na	 fotbalová	 a	 tenisová	
utkání	klid.	Vše	se	změnilo	1.6.2022,	kdy	jsme	předali	staveniště	
k	zahájení	stavby	s	názvem	„Hřiště	s	umělým	povrchem“.	Tím	
byla	zpuštěna	naše	letošní	největší	investiční	akce.

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Autobusy na Plzeň nikdo 
neposílí, jděte na vlak!
	 Vážení	 spoluobčané,	 na	 základě	
četných	 připomínek	 jsem	 u	 PLZEŇSKÉHO	
ORGANIZÁTORA	 VEŘEJNÉ	 DOPRAVY	
(POVED)	před	koncem	roku	2021	intervenoval	
za	 posílení	 ranního	 autobusového	 spojení	
z	Chlumčan	na	Plzeň.	Jednalo	se	především	
o	 „studentský“	 spoj	 č.	 4505625,	 který	 často	
přijíždí	do	naší	obce	již	plně	obsazen.
	 Komfort	 pro	 naše	 občany	 je	 tak	 nulový	
nejen	 v	 sociální	 rovině,	 ale	 zejména	
poté	 z	 hlediska	 bezpečnosti.	 Naše	 obec	
každoročně	přispívá	na	dopravní	obslužnost	
v	 kraji	 a	 tak	 jsem	 očekával	 alespoň	 nástin	
řešení.	Odpověď	 z	 POVEDU	 zde	 přikládám	
v	plném	znění.	

Stanislav Dvořák, radní obce

Zálivka nově vysazených stromů 
	 V	 Novém	 Sídlišti	 byly	 rozmístěny	 zavlažovací	 vaky	 pro	
průběžnou	 závlahu	 nově	 zasazených	 stromů.	 Pro	 nás	 je	 to	
novinka	a	jsme	velmi	zvědavi,	jak	budou	fungovat	a	podporovat	
správný	růst	stromů.

Stanislav Dušek, místostarosta obce

Kulturní jaro přivítalo 
v Chlumčanech Kolofanty
	 Kolofanti,	 divadelní	 spolek	 z	 Kolovče,	 jsou	 souborem	
s	mnohaletou	 tradicí.	 Do	 Chlumčan	 divadelníci	 přivezli	 svůj	
nejnovější	autorský	počin,	muzikál	PEKLO	V	NEBI.
	 Pohádková	 satira,	 s	 odkazy	 na	 současnou	 společenskou	
situaci,	pochází	opět	z	pera	patriota	a	hybatele	kulturního	dění,	
majitele	Muzea	řemesel	a	keramika	pana	Martina	Volfa.
	 Děj	 muzikálu	 připomenul	 divákům,	 že	 za	 každou	 cenu	
spojovat	nespojitelné	je	hloupost	a	člověk	by	měl	častěji	upozadit	
své	osobní	ambice	před	potřebami	a	zájmy	komunity.	
	 Několik	 desítek	 nadšených	 diváků	 odměnilo	 divadelníky	
bouřlivým	potleskem	a	Martin	Volf	v	závěrečném	poděkování	
slíbil	Chlumčanům	návrat	na	místní	pódium.

 Stanislav Dvořák, radní obce 

Posezení při muzice
	 Dne	 22.4.2022	 měli	 senioři	 posezení	 při	 muzice	 v	 našem	
salonku	kulturního	domu.
	 Na	 úvod	 nás	 uvítal	 místostarosta	 obce	 p.	Dušek	 a	 později	
se	 zúčastnila	 i	 starostka	 obce	 p.	Štejrová,	 která	 si	 s	 námi	
i	zatancovala.
Celá	 akce	 byla	 velice	 úspěšná,	 zábava,tanec	 a	 velice	 dobrá	
muzika	 p.	Žákovce	 a	 p.	Volínové,	 která	 nás	 všechny	 dovedla	
zvednout	 ze	 židlí.Musím	 pochválit	 i	 obsluhu	 pod	 vedením	
p.	Libora	Fukse	s	rodinou,	byla	perfektní.
	 Chtěli	 bychom	 tuto	 akci	 zopakovat	 a	 tak	 jsme	 předběžně	
domluvili	 termín	 na	 11.11.2022.	 Chtěli	 bychom	 tuto	 akci	
zopakovat	a	tak	jsme	předběžně	domluvili	termín	na	11.11.2022

Za seniory Marie Stuchlová, Jana Štichová

Výlet do Mělníka
	 Ve	čtvrtek	12.	května	uspořádali	zahradkáři	s	podporou	obce	
Chlumčany	 autobusový	 zájezd	 pro	 všechny	 členy	 i	 širokou	
veřejnost	 do	 města	 Mělník,	 kde	 jsme	 viděli	 soutok	 Labe	
s	 Vlatavou.	 Dále	 jsme	 navštívili	 zámek	 Lobkoviczů,	 Chrám	
sv.	Petra	 a	 Pavla	 a	 kostnici.	 Každý	 si	 mohl	 vybrat	 co	 chce	
vidět.	 Po	 obědě	 byl	 rozchod.	 Zájezd	 byl	 zakončen	 ve	 velkém	
zahradnicví	Petra,	kde	si	každý	mohl	nakoupit	sazenice.	Velké	
poděkování	patří	p.	Štichové,	která	vše	naplánovala.	

Za účastníky zájezdu Marie Stuchlová

CENÍK SLUŽBY 
PROVOZ MULTICAR 
CHLUMČANY
Odvoz, dovoz materiálu 
v katastru obce 150,-

Nakládka, vykládka 
pracovníkem obce 100,-

*	ceny	uvedeny	vč.	DPH

Odvozy	a	dovozy	se	provádějí	
v	pracovní	době	pracovníka	
obce.
Platba	za	poskytnuté	služby	
se	hradí	předem	v	hotovosti	
v	Pokladně	OÚ	Chlumčany.
Multicar	(rozměry	ložné	
plochy	(d	x	š	x	v):	
cca	2,1	x	1,5	x	0,7m,	
nosnost:	cca	2t)

Kontaktní	osobou	
pro	objednávku	služeb	
je	místostarosta	obce	
Stanislav Dušek  
tel. 737 155 794
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Jak probíhají veřejné zakázky v praxi
	 Jak	 byly	 vysoutěženy	 investiční	 akce	
v	 naší	 obci?	 Zadávací	 dokumentaci	 máme	
nastavenou	 tak,	 aby	 vyhrál	 ekonomicky	
nejvýhodnější	 generální	 dodavatel	 tzn.	
dodavatel,	 který	 předloží	 nejvýhodnější	
cenovou	 nabídku,	 avšak	 při	 dodržení	

nastavených	 pravidel,	 která	 nám	 zaručují,	
že	se	bude	jednat	o	dodavatele,	který	k	dané	
činnosti	 má	 předpokládané	 kvalifikační	
předpoklady.	 U	 veřejných	 zakázek	 se	 jedná	
i	 o	 případné	 uvedení	 referenčních	 zakázek	
v	podobné	finanční	hodnotě.

Ochrana životního prostředí je pro naši obec prioritou
	 Život	 bez	 elektrospotřebičů	 si	 v	 dnešní	
době	lze	 jen	těžko	představit.	Obklopují	nás	
a	staly	se	součástí	našich	každodenních	čin-
ností.	 Elektrozařízení	 však	 obsahují	 množ-
ství	 materiálů,	 které	 pocházejí	 z	 neobnovi-
telných	 zdrojů.	 Jejich	 těžbou	 je	 významně	
zatěžováno	 životní	 prostředí.	 Pro	 zajištění	
sběru	 a	 recyklace	 vysloužilých	 elektrozaří-
zení	 si	 naše	 obec	 vybrala	 ke	 spolupráci	 ko-
lektivní	 systém	ASEKOL.	Správná	recyklace	
výrobků	 totiž	 přináší	 životnímu	 prostředí	
významnou	 úlevu.	 Jakým	 rozsahem	 naše	
obec	 přispěla	 k	 lepšímu	 životnímu	 prostře-
dí,	 se	 dozvídáme	 z	 environmentálního	 vy-
účtování	zpracovaného	společností	ASEKOL.	
Díky	 zodpovědné	 recyklaci	 vznikají	 úspory	
ve	 spotřebě	 elektrické	 energie,	 primárních	
surovin,	 vody,	 okyselování	 prostředí	 a	 pro-
dukci	skleníkových	plynů.

	

Certifikát	 environmentálního	 vyúčtování	
vyčísluje	 přínos	 naší	 obce	 k	 ochraně	 příro-
dy	v	roce	2021.	Vyplývá	z	něj,	že	díky	množ-
ství	námi	odevzdaných	elektrozařízení	jsme	
uspořili	 61,83	MWh	 elektřiny,	 5952,30	 litrů	
ropy,	140,15	m3	vody	a	2,30	 tun	primárních	
surovin.	 Navíc	 jsme	 snížili	 emise	 skleníko-
vých	plynů	CO2	ekv.	o	 2,89	 tun,	 a	produkci	
SO2	ekv.	(který	zapříčiňuje	okyselování	pro-
středí)	o	218,93	kg.
	 Každý	 kus	 vytříděného	 elektra	 se	 počí-
tá,	 což	 dokazuje	 příklad	 100	 vytříděných	
notebooků,	které	uspoří	10	MWh	elektřiny.	
Takové	 množství	 odpovídá	 3leté	 spotřebě	
elektřiny	rodiny	žijící	ve	standardním	bytu.	
Za	100	kg	vytříděných	elektrospotřebičů	 se	
ušetří	takové	množství	ropy,	které	by	stačilo	
na	výrobu	benzínu	pro	cestu	z	Prahy	do	Pa-
říže.	 Děkujeme	 všem,	 kteří	 pečlivě	 třídí	
odpad	 a	 přispívají	 tak	 k	 ochraně	 životního	
prostředí.

	 Environmentální	 vyúčtování	 je	 vypočítá-
váno	 pomocí	 studie	 životního	 cyklu	 výrob-
ku	(tzv.	LCA	–	Life	Cycle	Assessment),	která	
vypovídá	o	dopadech	výroby	a	recyklace	jed-
notlivých	elektrozařízení	na	životní	prostře-
dí.	Studie	zohledňuje	všech	6	skupin	elektro-
spotřebičů,	 jejichž	 zpětný	 odběr	 kolektivní	
systém	ASEKOL	zajišťuje.

Ing. Ivana Zieglerová, 
tajemnice OÚ Chlumčany

Slavnostní pietní akt
	 Vážení	 občané,	 v	 Chlumčanech	 proběhl	
slavnostní	pietní	akt	k	uctění	památky	obětí	
válek	(kladení	věnců).	Uctění	památky	obětí	
války	proběhlo	v	úterý	3.	5.	2022	od	17:00	ho-
din	u	pomníku	padlým	1.	a	2.	světové	války	
na	náměstí	Bohuslava	Kašpara.

Ing. Ivana Zieglerová, tajemnice OÚ Chlumčany

JAK PROBÍHAJÍ VEŘEJNÉ ZAKÁZKY V PRAXI

Jak byly vysoutěženy investiční akce v naší obci? Zadávací dokumentaci máme nastavenou tak, aby 

vyhrál ekonomicky nejvýhodnější generální dodavatel tzn. dodavatel, který předloží nejvýhodnější 

cenovou nabídku, avšak při dodržení nastavených pravidel, která nám zaručují, že se bude jednat o 

dodavatele, který k dané činnosti má předpokládané kvalifikační předpoklady. U veřejných zakázek se

jedná i o případné uvedení referenčních zakázek v podobné finanční hodnotě. 

VÝSTAVBA SBĚRNÉHO DVORA V CHLUMČANECH

Pořadí
nabídky

Název/obchodní
firma

Sídlo/ provozovna IČ

Informace o nabídkové
ceně

(nabídková cena v Kč
bez DPH)

1. BEKROSTAV s.r.o.
Lipová 429,
334 42 Chlumčany

263 73 211 5 379 422,03

2. MENE Industry s.r.o.
Lobezská 47/53,
326 00 Plzeň

611 71 344 5 994 709,00

MLATOVÝ CHODNÍK V PARKU SV. ANNY

Pořadí
nabídky

Název/obchodní
firma

Sídlo/ provozovna IČ

Informace o nabídkové
ceně

(nabídková cena v Kč
bez DPH)

1. BEKROSTAV s.r.o.
Lipová 429,
334 42 Chlumčany

263 73 211 589 540 Kč

2. Michael Mudra
Broumov 108, 348 
15

05823366
1 297 000 Kč

OPRAVA MALÉ VODNÍ NÁDRŽE NA HRADČANECH

Číslo Účastník zadávacího řízení
Nabídková cena

(bez DPH) 

1. BEKROSTAV s.r.o., Lipová 429, 33442 Chlumčany, IČ: 26373211 1.671.362,28

2. DYBS Plzeň s.r.o., Prvomájová 514/39, 322 00 Plzeň, IČ: 62621033 1.699.864,27

3. Hokar, spol. s.r.o., Předenice 63, 33209 Štěnovice, IČ: 45354456 1.876.904,32

4. LS Stavby s.r.o., Palackého 764, Nýrsko 34022, IČ: 64834042 1.887.710,17

5. JSF stavební s.r.o., Bystřice nad Úhlavou 20, Nýrsko 34022, IČ: 05568714 1.952.467,77

6. Bagger BS s.r.o., Na Čihadle 958/57, 160 00 PRAHA 6, IČ: 05527601 2.099.962,89

„HŘIŠTĚ S UMĚLÝM POVRCHEM“

Pořadí

nabídky po

hodnocení 

Účastník zadávacího řízení
Cena v Kč 

bez DPH

1 TSP Plus s.r.o., Husova 722/13, 301 00 Plzeň, IČ: 05650780 11 341 382,12

2 Sport Technik CZ s.r.o., Nad Libří 374/9, 159 00 Praha 5, IČ: 25036599 11 506 797,65

3
Sport-Technik Bohemia s.r.o., Sokolovská 126/40, 186 00 Praha 8, 

IČ: 49618555
11 982 387,35

4
Linhart spol. s r.o., Lhotecká 820, 250 01 Brandýs nad Labem-Stará 

Boleslav
12 182 918,12

5
TUBEKO SPORT, spol. s r.o., Na armádě 364, 270 62 Rynholec, 

IČ: 49825020
12 414 653,01

6 Stavinsport, s.r.o., Klimentská 1746/52, 110 00 Praha 1, IČ: 24712370 13 288 018,13

7
VYSSPA Sports Technology s.r.o., Skladová 2438/6, Východní Předměstí, 

326 00 Plzeň, IČ: 27967638
14 233 661,53

8
SPORTOVNÍ PODLAHY ZLÍN, s.r.o., Mostní 5552, 760 01 Zlín, 

IČ: 25560191
14 475 803,10

9
SWIETELSKY stavební s.r.o., Pražská tř. 495/58, 370 04 České Budějovice,

IČ: 48035599
14 798 999,20

10 Sportovní hřiště s.r.o., L. Košuta 2907, 760 01 Zlín, IČ: 04929845 14 835 000,56

11
Deals management, a.s., odštěpný závod, 

Pitterova 2855/11, 130 00 Praha 3, IČ: 03493385
14 835 035,85

CERTIFIKÁT 
ENVIRONMENTÁLNÍHO VYÚČTOVÁNÍ 

 

 

   Obec Chlumčany 

ZA ROK 2021 BYLO ZPRACOVÁNO 3 383 kg ELEKTROZAŘÍZENÍ A TÍM USPOŘENO: 

61,83 MWh 
elektrické energie 

140,15 m3 

vody** 
5 952,30 l 
ropy* 

218,93 kg 
SO2 ekv. = snížení  
okyselování prostředí 

2,30 t 
primárních surovin 

 

2,89 t 
CO2 ekv. = snížení produkce  
skleníkových plynů 
 

* Úspora takového množství ropy se rovná  
spotřebě stejného množství potřebného k ujetí 
87 499 km v běžném osobním automobilu. 

** Úspora takového množství vody se rovná  
stejnému množství, které je spotřebováno  
při 1 882 sprchováních. 

Mgr. Jan Vrba 
předseda představenstva 

ASEKOL a.s. 

Prodej knih 
o Chlučanech 
a Hradčanech
Na	obecním	úřadě	
v	Chlumčanech,	v	kanceláři	
Podatelny	jsou	k	zakoupení	
knihy:

•	Chlumčany	a	jejich	
obyvatelé,	cena	230,-Kč	

•	„Hradčany	1788-2020“,		
cena	250,-Kč

•	DOLNOLUKAVICKO	a	části	
jižního	Plzeňska	během	
II.	světové	války	a	na	cestě	
ke	svobodě,	cena	250,-Kč

Zahrádky u ČOV
Obec	 pro	 své	 občany	 našla	
místo	a	v	 lokalitě,	kde	 již	exi-
stuje	 zahrádkářská	 kolonie	
u	ČOV	vyčlenila	volné	pozem-
ky	 k	 rozšíření	 nabídky	 pro-
nájmu	 obecních	 zahrádek.	
O	 obecní	 zahrádku	 se	 mohl	
přihlásit	 každý,	 kdo	 má	 trva-
lé	 bydliště	 v	 Chlumčanech,	
čímž	 obec	 podpořila	 výhrad-
ně	své	občany.	Zahrádek	bylo	
vytyčeno	 celkem	 8,	 přihláš-
ky	 o	 zahrádky	 se	 odevzdá-
valy	 v	 zalepených	 obálkách	
a	na	veřejném	zasedání	zastu-
pitelstva	 dne	 19.5.2022	 byly	
veřejně	 vylosovaní	 budoucí	
nájemníci.	Jsme	rádi,	že	o	za-
hrádky	v	obci	je	zájem	a	vzhle-
dem	 k	 tomu,	 kolik	 se	 sešlo	
přihlášek	je	zřejmé,	že	se	obec	
svým	záměrem	takříkajíc	„tre-
fila	do	noty“	svým	občanům.
Ing.	Ivana	Zieglerová,	
tajemnice	OÚ	Chlumčany

Veřejné zakázky
Právě probíhající výběrová  
řízení na veřejné zakázky:

•	Hydrogeologický	průzkumný	
vrt	HV-3	pro	vodovod	obce	
Chlumčany	
•	Stavební	úpravy	domu	
s	pečovatelskou	službou	
Chlumčany,	Nerudova	
č.p.	200
•	Rekonstrukce	místní	
komunikace	Svatopluka	
Čecha,	Na	Výsluní	
a	K	Rokličkám
•	…..

Rozpracované investiční 
akce:

•	Budování	kolumbária
•	Výstavba	nového	sběrného	
dvora
•	Oprava	podlahy	na	střelišti
•	Stavební	úpravy	v	Kulturním	
domě	Chlumčany
•	Hřiště	s	umělým	povrchem
•	…..

Plánované investiční akce:

•	Vestavba	výtahů	v	bytovém	
domě	č.p.	350,	351,	352
•	Výsadba	stromů	
v	intravilánu	obce
•	Rozšíření	kapacit	mateřské	
školy	Chlumčany
•	Oprava	místní	komunikace	
Nové	Sídliště
•	…..

JAK PROBÍHAJÍ VEŘEJNÉ ZAKÁZKY V PRAXI

Jak byly vysoutěženy investiční akce v naší obci? Zadávací dokumentaci máme nastavenou tak, aby 
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cenovou nabídku, avšak při dodržení nastavených pravidel, která nám zaručují, že se bude jednat o 

dodavatele, který k dané činnosti má předpokládané kvalifikační předpoklady. U veřejných zakázek se

jedná i o případné uvedení referenčních zakázek v podobné finanční hodnotě. 
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Setkání u Barušky v lese Vysoká 
	 V	sobotu	26.	března	2022	za	krásného	slunečného	počasí,	se	
v		polesí	Vysoká,	na	katastru	města	Dobřany	„U	Barušky“,	sešlo	
na	 sedm	 desítek	 návštěvníků	 z	 okolních	 obcí,	 kteří	 se	 přišli	
účastnit	 vysvěcení	 místa	 a	 pomníčku	 Barušky	 Koskubové,	
která	 zde	 byla	 v	 roce	 1911	 zavražděna.	 Někdo	 přišel	 pěšky,	
někdo	na	kole.	Město	Dobřany	zajistilo	otevření	závory,	a	tím	se	
k	místu	mohli	dostat	i	starší	spoluobčané	autem.	
	 Akci	 připravila	 a	 zorganizovala	 Mgr.	 Eva	 Horová,	 která	
přivítala	 návštěvníky	 a	 seznámila	 je	 s	 informacemi	 o	 rodině	
Barušky.	Podrobnější	informace	najdete	v	její	knize	„Hradčany	
1788	–	2020“.
	 Poté	 se	 ujal	 slova	 starosta	 města	 Dobřany	 pan	 Bc.	 Martin	
Sobotka.	 Zásluhou	 města	 Dobřany	 byl	 pomníček	 opraven	
a	 jeho	 okolí	 upraveno.	 Po	 krátké	 řeči	 položil	 pan	 starosta	 na	
hrob	 věnec	 a	 zapálil	 svíčku.	Čestnou	 stráž	 si	 vzali	 na	 starost	
sokolníci	 z	 Mysliveckého	 sdružení	 Dobřany.	 Důstojnou	
atmosféru	navodili	čtyři	jezdci	na	koních.	Vyvrcholením	akce	
bylo	 vysvěcení	 místa	 „U	 Barušky“	 panem	 farářem	 Petrem	
Hermanovským.
	 Kdo	měl	zájem,	mohl	se	přesunout	k	nedaleké	chatě	Diana,	
patřící	dobřanským	myslivcům.	Zde	byl	dobřanskými	sokolníky	
prováděn	velice	zajímavý	výklad	o	sokolnictví.	Návštěvníci	se	
mohli	dozvědět,	jak	se	dravci	cvičí,	jak	se	používají	k	lovu.	Kdo	
se	nebál,	mohl	si	sokola	podržet	na	ruce.	O	to	byl	zájem	hlavně	
od	 dětí.	Myslivecky	 spolek	měl	 rozdělaný	 oheň,	 na	 kterém	 si	
přítomní	mohli	opéci	buřta	a	v	klidu	posedět.

	 Byla	 to	 velmi	 vydařená	 událost.	 Návštěvníci	 odcházeli	
spokojeni.	Kdo	se	zúčastnil,	nelitoval.

Marie Krsová
	

Obecní podpora spolků
 Vážení spoluobčané, 
chtěla	bych	Vás	seznámit	s	konkrétními	částkami,	kterými	Obec	
Chlumčany	 podporuje	 spolky.	 Jak	 jsem	 již	 v	minulosti	 psala,	
vedení	obce	ctí	jako	prioritu	podporu	chlumčanských	spolků,	
a	především	pak	 spolků	 sdružujících	děti	 a	dorost	 či	 seniory.	
Všechny	 spolky	 působící	 v	 Chlumčanech	 si	 v	 průběhu	 ledna	
2022	 žádaly	 o	 příspěvek.	 Příspěvek	 je	 nově	 rozdělen	 na	 dvě	
části,	 a	 to	 na	 konkrétní	 kulturní	 či	 sportovní	 akce,	 které	
spolky	plánují	uspořádat	pro	chlumčanské	občany,	druhá	část	
příspěvku	je	na	provozní	náklady	spolku.
	 V	 minulých	 letech	 dostávaly	 spolky	 podporu	 formou	
bezúčelových	 finančních	 darů,	 což	 není	 standardní	 postup	
při	 rozdělování	milionových	 částek	 z	 rozpočtu	 obce.	 Protože	
jsme	chtěli	jako	vedení	obce	narovnat	hospodaření	s	obecními	
financemi	tak,	aby	každá	rozdělená	koruna	z	obecních	peněz,	
měla	 svůj	 účel,	 přistoupili	 jsme	 ke	 kroku,	 který	 je	 běžně	
využíván	 v	 okolních	městech	 či	 obcích,	 a	 tím	 je	 rozdělování	
peněz	 formou	účelových	dotací.	 Je	 to	nová	záležitost	a	spolky	
se	 tímto	 přístupem	 postupně	 „prokousávají“,	 ale	 věřím,	 že	
transparentnost	 ve	 vynakládání	 obecních	 peněz	 musí	 být	
prioritou	 každého	 řádného	 hospodáře,	 který	 nedisponuje	
vlastními	penězi,	ale	penězi	všech,	tedy	obecními.
	 Velký	 důraz	 v	 rozdělování	 peněz	 klademe	 na	 spolky,	
které	 sdružují	 především	 mládež	 a	 seniory	 z	 Chlumčan.	
Mezi	 nejvýznamnější	 v	 tomto	 směru	 patří	 TJ	 Keramika	 s	 53	
chlumčanskými	 dětmi	 či	 seniory,	 SDH	 Chlumčany	 s	 51,	
Florbalový	 spolek	 pro	 Plzeňský	 kraj	 se	 48	 a	 O-dance	 s	 38	
chlumčanskými	dětmi.
	 Zastupitelstvo	obce	schválilo	na	svém	prosincovém	zasedání	
částku	 1.300.000	Kč	 v	 rozpočtu	 jako	 částku,	 kterou	 je	možné	
rozdělit	 mezi	 spolky.	 Dosud	 zastupitelé	 schválili	 rozdělení	
978.600	Kč	s	rezervou	na	nové	akce	nebo	na	případné	navýšení	
dotace.

	 Za	 posledních	 6	 let	 se	 zvýšila	 podpora	 spolků	 o	 41	%.	
V	roce	2021	došlo	k	mírnému	snížení	vyplacených	peněz,	a	to	
především	 proto,	 že	 v	 roce	 2020	 dostaly	 spolky	 1.132.500	 Kč,	
z	 čehož	 většina	peněz	měla	být	 vynaložena	na	 akce,	 které	 se	
díky	COVIDové	pandemii	neuskutečnily	stejně	tak	jako	v	roce	
2021,	kdy	obdržely	991.200	Kč.
	 Co	 se	 týče	 nákladů	 na	 opravy	 nemovitostí,	 které	 jsou	
v	majetku	obce,	tyto	nejsou	do	dotací	zahrnovány,	protože	jsou	
to	výdaje	plynoucí	přímo	z	obecního	rozpočtu,	což	je	i	důvod,	
proč	spolky	musí	opravy	a	rekonstrukce	plánovat	a	musí	vedení	
obce	o	 těchto	záměrech	 informovat	a	 společně	 je	naplánovat.	
Takto	 už	 v	 současnosti	 postupujeme	 s	 Klubem	 biatlonu	
Chlumčany,	kde	se	bude	opravovat	podlaha	a	plánovaná	je	také	
rekonstrukce	hasičské	zbrojnice,	která	rozměrově	neodpovídá	
parametrům	pro	parkování	nové	cisterny,	kterou	hasiči	plánují	
za	přispění	obce	koupit.	Jelikož	takové	náklady	na	běžné	opravy	
a	případné	náklady	na	rekonstrukce	při	dnešních	cenách	jsou	
velmi	 významné,	 je	 důležité	 tyto	 výdaje	 předem	 naplánovat	
a	 včlenit	 do	 rozpočtu	 obce,	 který	 se	 finalizuje	 v	 posledním	
čtvrtletí	roku.
	 Věřím,	že	i	přes	skokové	navyšování	takřka	všech	provozních	
nákladů	obce	se	spolky	vždy	budou	moci	na	vedení	obce	obrátit	
jako	na	spolehlivého	partnera	pro	jejich	podporu.	Zároveň	ale	
apeluji	na	všechny	představitele	spolků,	že	tato	podpora	nikdy	
nemůže	 být	 100%ní.	 Věřím,	 že	 spolky,	 které	 sdružují	 členy	
i	 z	 jiných	obcí	či	měst,	 žádají	a	dostávají	podporu	minimálně	
ve	stejné	výši	jako	od	chlumčanských	občanů.

Markéta Vachlová

HRADČANY SPORTOVNÍ A SPOLKOVÁ RUBRIKA
Obecní podpora spolků

Vážení spoluobčané, 

chtěla bych Vás seznámit s konkrétními částkami, kterými Obec Chlumčany podporuje spolky.  Jak

jsem již v minulosti psala, vedení obce ctí jako prioritu podporu chlumčanských spolků, a především

pak spolků sdružujících děti a dorost či seniory. Všechny spolky působící v Chlumčanech si v průběhu

ledna 2022 žádaly o příspěvek. Příspěvek je nově rozdělen na dvě části, a to na konkrétní kulturní či

sportovní akce, které spolky plánují uspořádat pro chlumčanské občany, druhá část příspěvku je na

provozní náklady spolku.

V minulých  letech  dostávaly  spolky  podporu  formou  bezúčelových  finančních  darů,  což  není

standardní  postup  při  rozdělování  milionových  částek  z rozpočtu  obce.  Protože  jsme  chtěli  jako

vedení obce narovnat hospodaření s obecními financemi tak, aby každá rozdělená koruna z obecních

peněz, měla svůj účel, přistoupili jsme ke kroku, který je běžně využíván v okolních městech či obcích,

a tím je rozdělování peněz formou účelových dotací. Je to nová záležitost a spolky se tímto přístupem

postupně „prokousávají“,  ale  věřím,  že  transparentnost  ve  vynakládání  obecních peněz  musí  být

prioritou každého řádného hospodáře, který nedisponuje vlastními penězi,  ale penězi  všech, tedy

obecními.

Velký  důraz  v rozdělování  peněz  klademe  na  spolky,  které  sdružují  především  mládež  a  seniory

z Chlumčan.  Mezi  nejvýznamnější  v tomto směru  patří  TJ  Keramika  s 53  chlumčanskými  dětmi  či

seniory,  SDH  Chlumčany  s 51,  Florbalový  spolek  pro  Plzeňský  kraj  se  48  a  O-dance  s 38

chlumčanskými dětmi.

Zastupitelstvo obce schválilo  na svém prosincovém zasedání  částku 1.300.000 Kč v rozpočtu jako

částku,  kterou  je  možné  rozdělit  mezi  spolky.  Dosud  zastupitelé  schválili  rozdělení  978.600  Kč

s rezervou na nové akce nebo na případné navýšení dotace.

na akce na provoz celkem 2022

TJ Keramika Chlumčany 414 53 0 460 000 460 000 540 000 600 000 600 000 625 000 625 000 578 000

Klub biatlonu Chlumčany 47 9 0 15 000 15 000 15 000 30 000 30 000 10 000 10 000 10 000

Sportovní klub při ZŠ Chlumčany žáci ZŠ žáci ZŠ 0 18 000 18 000 20 000 20 000 20 000 15 000 15 000 15 000

O-dance 61 38 34 000 18 750 52 750 54 000 40 000 40 000 40 000 40 000 40 000

Victoria Talent Academy 57 15 85 000 0 85 000 72 000 80 000 20 000

Myslivecký spolek Obora Chlumčany 19 5 45 000 5 000 50 000 40 000 40 000 50 000 50 000 50 000 35 000

RC oHRÁTKa x x x x 0 4 200 17 500 30 000 20 000 20 000 15 200

Florbalový spolek pro Plzeňský kraj 129 48 35 000 60 000 95 000 81 000 90 000 80 000 20 000

Rybáři Chlumčany 12 0 7 000 15 000 22 000 20 000 30 000 30 000

SDH Chlumčany 132 51 130 000 0 130 000 70 000 140 000 140 000 60 000 30 000

SDH Hradčany 72 14 31 850 12 000 43 850 35 000 40 000 40 000 20 000 15 000

Český zahrádkářský svaz 13 11 2 000 0 2 000 20 000

CK Kramolín 28 x 2 000 0 2 000 2 000 2 000

Český svaz včelařů Dobřany 55 x 0 3 000 3 000 3 000 3 000

Ilona Fuxová - dotace na kulturní akci x x 0 8 000

Václav Joudal - historická vozidla akce x x 0 7 000

CELKEM na podporu spolků 978 600 991 200 1 132 500 1 080 000 860 000 805 000 693 200

Schválené žádosti 2022
Počet členů

z toho děti nebo 

senioři z 

Chlumčan

201620172018201920202021

Za  posledních  6  let  se  zvýšila  podpora  spolků  o  41  %.  V roce  2021  došlo  k mírnému  snížení

vyplacených peněz, a to především proto, že v roce 2020 dostaly spolky 1.132.500 Kč, z čehož většina

peněz měla být vynaložena na akce, které se díky COVIDové pandemii neuskutečnily stejně tak jako

v roce 2021, kdy obdržely 991.200 Kč.

Co  se  týče  nákladů  na  opravy  nemovitostí,  které  jsou  v majetku  obce,  tyto  nejsou  do  dotací

zahrnovány, protože jsou to výdaje plynoucí přímo z obecního rozpočtu, což je i důvod, proč spolky
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Aktuality z oddílu badmintonu
	 V	 první	 polovině	 r.	 2022	 pokračovaly	 soutěže	 dospělých,	
dalšími	 mistrovskými	 utkáními	 a	 mládež	 měla	 také	 řadu	
dalších	turnajů	v	našem	kraji.
	 Ze	 tří	našich	družstev,	 se	do	kýženého	play-off	probojovalo	
nakonec	jen	naše,,béčko‘‘!
	 Hodně	 blízko	 bylo	 k	 postupu	 ve	 2.	 lize	 dr.,,A‘‘,	 které	 sice	
vyhrálo	 v	 poslednim	 kole	 překvapivě	 na	USK	 Plzeň	 5:3,	 když	
bodoval	 ve	 dvouhře	 P.	Škopek,	 R.	Takáč	 a	 L.	Zacharová.	 Tato	
dvojice	mužů	 bodovala	 i	 ve	 čtyřhře	 a	 čtyřhru	 vyhrály	 i	 naše	
ženy	 L.	 Zacharová	 s	 Kl.	 Kabátovou,	 ale	 rozhodující	 utkání	
o	postup	do	play-off	však	hráči	nezvládli	a	podlehli	v	Plzni	celku	
BKV	3:5.	Dva	body	získal	za	dvouhru	a	čtyřhru	s	R.	Takáčem,	
P.	Škopek	a	třetí	bod	pak	čt.	žen	Kl.	Kabátová	-	L.	Zacharová	a	to	
bylo	bohužel	málo!
	 V	sobotu	26.3.,	se	vrchol	sezony,	tedy	play-off	nejlepších,	týkal	
jen	našeho,,béčka‘‘	ve	4.	lize.	Náš	celek,	který	vyhrál	základní	
část,	začal	impozantně	v	semifinále	i	proti	Slavoji	Plzeň,	když	
svému	soupeři	nedal	šanci!	O	vítězství	3:1	se	postarala	úvodním		
bodem	v	mixu	naše	dvojice	R.	Dušek	a	Zl.	Krausová,	ve	dvouhře	
pak	M.	Takáč	a	ten	spolu	s	R.	Duškem	získali	i	vítězný,	třetí	bod	
ve	čtyřhře	a	to	znamenalo	postup	do	finále!
	 Tam	na	nás	čekal	domácí	Jupiter	Plzeň,	věčný	finalista,	toužící	
konečně	po	 vítězství.	Naše	 sestava	byla	 však	proti	 a	 v	utkání	
na	čtyři	 zápasy,	bylo	 rozhodnuto	a	ukončeno	 již	po	úvodnich	
třech!!
	 Výborně	začal	náš	mix	R.	Dušek	-	Zl.	Krausová,	pak	bodoval	
skvělým	 výkonem	 ve	 dvouhře	 výborný	 M.	 Takáč	 a	 vše	 pak	
završila	 ve	 dvouhře	 Zl.	 Krausová,	 které	 se	 do	 dvouhry	 moc	
nechtělo	 (měli	 jsme	 jen	 jednu	 ženu),	 ale	 o	 to	 víc,	 papírově	
lepší	a	mladší	soupeřku,	překvapila	a	neuvěřitelně	celé	utkání	
ukončila!	Čtyřhra	mužů	se	již	hrát	nemusela	a	my	slavili	celkově	
sedmý	 titul	 v	 této	 soutěži,	 kde	 jsme	 za	 12	 let	 (2x	 ještě	 druzí),	
bezkonkurenčním	družstvem!
	Všem	moc	a	moc	blahopřejeme	a	děkujeme,	 že	ač	v	neúplné	
sestavě	a	ne	zcela	fit,	získali	pro	Chlumčany	a	náš	oddíl,	další	
cenný	úspěch!
	 Hrála	se	nejen	mistrovská	utkání,	ale	hrála	se	i	řada	různých	
turnajů,	jak	mládeže,	tak	i	dospělých.
	 26.3.	 se	 dařilo	 naší	 výpravě	 dětí	 v	 K.	Varech	 a	 nejvíce	 pak	
A.	Majerové,	která	získala	pěkné	3.místo	ve	dvouhře!
	 Dařilo	 se	 jí	 i	 3.	4.	 na	 turnaji	 v	 Plzni	 kde	 uhrála	 4.	místo	
ve	čtyřhře	s	T.	Liškovou	(Kynžvart)
	 16.4.	se		také	velmi	dařilo	naší	Kláře	Kabátové,která	na	turnaji	
GP,,D‘‘	dospělých	nenašla	v	Plzni	přemožitelku	a	vyhrála	soutěž	
ve	dvouhře	žen!
	 V	 měsíci	 dubnu	 se	 zástupci	 našeho	 oddílu	 sešli	 v	 Plzni	
s	jednatelkou	firmy	TRIUMFA,	paní	Mirkou	Fišerovou!	Od	této	
firmy	jsme	získali,	pro	potřeby	každého	oddílu	naší	TJ,	funkční	
a	kvalitní	počítač!	Jsme	moc	rádi,	že	jsme	toto	jednání	dotáhli	
až	do	konce	a	firma	TRIUMFA	z	Plzně	si	zaslouží	naše	hluboké	
uznání	a	velké	poděkování	!
	 22.	4.	proběhla	VČS	oddílu	badmintonu	v	 tělocvičně	ZŠ,	 ale	
také	úklid	obce,	v	podání	naší	mládeže	a	jejich	trénérů!

	 VČS	 schůze	 oddílu	 měla	 celkem	 solidní	 úcast,	 nechyběli	
zástupci	ostatních	oddílů	naší	TJ	a	mezi	badmintonisty	přišla	
i	starostka	obce	mgr.	Vl.	Štejrová!
	 Vyhodnoceni	 byli	 tito	 nejlepší:	 v	 nejmladších	 Adriana	
Majerová,	 ve	 starších	 žácích	 Lucka	 Pluhařová,v	 dorostu	 Filip	
Vávra,	 trénerka	 roku	 2021	 Zdeňka	 Topinková,družstvo,,B“	
ve	 složení	 Michal	 Takáč,	 Richard	 Dušek,	 Zlatka	 Krausová	
a	Veronika	Archmanová	a	konečně	BADMINTONISTOU	ROKU	
2021	se	stal	Petr	Škopek	z	družstva,,A“!
	 V	 sobotu	 23.4.	 vyrazila	 velká	 skupina	 žáků	 na	 další	 turnaj	
do	K.	Varů	a	výsledky	byli	vcelku	kladné!	4.	místo	vybojovala	
A.	Majerová	a	třetí	místo	pak	V.	Topinková!
	 A	 opět	 v	 K.	 Varech	 se	 uskutečnil	 28.5.	 zatím	 poslední	
turnaj	 s	 naší	 účastí	 mládeže	 a	 znamenal	 úspěch	 pro	 naši	
K.	Kučerovou,	která	získala	krásné	3.místo	ve	dvouhře!
	 Všem	oceněným	a	všem	úspěšným	hráčům	a	hráčkám	patří	
velké	poděkování	 za	 vzornou	 reprezentaci	 	našeho	oddílu,	TJ	
a	naší	obce!
	 Tréninky	 všech	 pomalu	 končí	 a	 nás	 čeká	 zasloužená	
prázdninová	 pauza,která	 bude	 vyplněna	 34.	soustředěním	
oddílu	 na	 Šumavě,	 kam	 mohou,	 poslední	 týden	 v	 červenci,	
přijet	všichni,	kteří	se	točí	kolem	oddílu	badmintonu!
	 Závěrem	chci	poděkovat	všem	našim	trénérům,	kterým	v	září	
začne	 další,	 53	 sezona!	 Jejich	 tréninková	 práce	 je	 skutečně	
obdivuhodná	a	vedení	oddílu	si	jí	moc	a	moc	váží!

Za oddíl badmintonu sepsal př. Jiří Vaněček

22.4., vyhodnocení nejlepších badmintonistů na VČS oddílu!

7.5., naše A. Majerová, K. Kučerová, 
Slovinská hráčka a L. Pluhařová!

Dubnová brigáda badmintonistů  
při úklidu Chlumčan!

L. Pluhařová, 2.m.  
se Slovinským družstvem 7.5.

Vítěz 4.ligy, zleva Zl.Krausová,  
R.Dušek a M.Takáč, play-off 26.3. Plzeň

26.3., výprava naší mládeže na turnaji v K.Varech, 
3.m. A. Majerová

K.Vary 28.5., 3.m. naší K.Kučerové!

4.m. družstva Chl.  
na CZECH SOKOL OPEN 7.5. 

Zástupci oddílu s jednatelkou firmy 
TRIUMFA p. M.F išerovou

4. m. dr. žáků na CZEK SOKOL OPEN 7.5.

Vyhlášení nejlepších družstev při play-off, 26.3. v Plzni

Chlumčanští hasiči 
 Milí spoluobčané,
po	dvou	letech	odmlky	jsme	se	letos	opět	dočkali	a	uspořádali	
tyto	tradiční	akce:

22.1.	v	salonku	kulturního	domu	výroční	valná	hromada	SDH,	
26.2.	masopustní	průvod	s	doprovodem	myslivecké	kapely	Atlas,
5.3.	v	 salonku	 kulturního	 domu	 od	 15:00	 dětský	 maškarní	

rej	 s	 diskotékou,	 soutěžemi	 a	 občerstvením	 a	 od	 20:00	
maškarní	bál,	kde	nám	zahrál	DJ	Pes	a	DJ	Bez,	

19.3.	zvaní	na	hasičský	ples,
26.3.	hasičský	ples	v	Příchovicích	s	hudební	skupinou	Orchidea,	
23.4.	účast	na	akci	Ukliďme	Česko,
30.4.	stavění	májky	s	kapelou	Wagabund,
3.5.	návštěva	 hasičské	 zbrojnice	 americkým	 válečným	

veteránem	Georgem	Thompsonem	a	jeho	synem,
7.5.	květnové	 oslavy	 s	 kapelami	 Heligonka,	 Olympic	 revival,	

Greyhound	a	Band,
13.5.-15.5.	výlet	za	spřátelenými	hasiči	z	Čejkovic,	kteří	slavili	

135.	výročí	založení	jejich	SDH	a	především	otevření	nově	
zrekonstruované	hasičské	zbrojnice,

28.5.	od	13:00	hasičská	okrsková	soutěž	na	náměstí	B.	Kašpara	
a	od	19:00	zábava	Turbo	revival	+	Darall	rock.

ČINNOST JSDH
Zásahy a asistence
6.2.	asistence	u	občana	–	havárie	odpadního	potrubí,
17.2.	odstranění	padlého	stromu	přes	cestu	v	ulici	U	Keramičky,
13.3.	požár	lesa	Hradčany,
13.3.	asistence	–	likvidace	ohnišť	po	pálení	lesního	odpadu.

Školení
4.12.2021	 proběhlo	 školení	 na	 obsluhu	 motorových	 pil	
v	 Dobřanech	 (civilní	 školení	 pro	 příčné	 řezy),	 zúčastnilo	 se	
6	členů	jednotky.	Ve	dnech	9.-10.4.,	23.-24.4.	a	30.4.2022	proběhl	
v	 PS	 Přeštice	 kurz	 na	 obsluhu	motorových	 pil	 ze	 strany	HZS	
(kurz	 pro	 zásahy	 v	 rámci	 JSDH),	 kterého	 se	 z	 naší	 jednotky	
zúčastnili	 4	 členové	 a	 všichni	 kurz	 úspěšně	 absolvovali.	
V	jarních	měsících	opět	probíhalo	školení	pro	velitele	a	strojníky	
formou	e-learningu,	toto	školení	absolvovalo	5	členů	jednotky.

Cvičení
Dne	 17.5.2022	 se	 naše	 jednotka	 účastnila	 taktického	 cvičení	
v	 obci	 Dnešice,	 které	 bylo	 zaměřeno	 na	 ověření	 taktických	
postupů	při	hašení	lesních	požárů,	zřízení	čerpacího	stanoviště	
a	dálkovou	dopravu	vody.

p. KozákZásah
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DĚTI
Zima	 a	 sychravé	 počasí	 opět	 vyhnalo	 mladé	 hasiče	

do	vyhřáté	 tělocvičny	místní	základní	školy,	kde	až	do	dubna	
probíhala	 zimní	 příprava	 na	 jarní	 závody.	 Počasí	 v	 dubnu	
dětem	moc	nepřálo	a	tak	na	svoje	první	závody	trénovaly	v	zimě	
a	dešti.
	 První	 jarní	 závody	 mladých	 hasičů	 se	 uskutečnily	 24.	4.	
v	 Nebílovech	 v	 hrozném	 deštivém	 počasí.	 Požární	 útok	
a	štafeta	dvojic	našim	mladým	žákům	vynesla	krásné	4.	místo.
	 O	 týden	 později	 30.4.	 proběhly	 závody	 na	 Chouzovském	
rybníku.	Počasí	sice	přálo,	ale	dětem	se	moc	nevedlo	a	obsadily	
poslední	příčky.
	 7.	5.	 požární	 útok	 a	 štafeta	 dvojic	 v	 Chlumu	 opět	 vynesla	
krásné	5.	místo	mladším	žákům.	Druhý	tým	mladších	žáků	si	
to	zkusil	mimo	soutěž.
	 15.	5.	 požární	 útok	 a	 část	 požárního	 útoku	 CTIF	 v	 Žákavé	
našim	žákům	přinesl	7.	místo.	Mladším	žákům	se	zadařilo	víc	
a	vybojovali	zlatou medaili.

OSLAVENCI
	 17.	5.	 jsme	 v	 hasičské	 zbrojnici	 popřáli	 k	 90.	 narozeninám	
našemu	bývalému	starostovi	Chlumčan	p.	Kozákovi.	

60.	narozeniny
	•	březen	-	Jiří	Šebek
	•	květen	-	Vladislav	Starec
65.	narozeniny
	•	únor	-	Stanislav	Janda
85.	narozeniny
	•	leden	-	František	Puchta
	

Masopust

Návštěva AmeričanůKvětnové oslavy

Maškarní - dospělí

Maškarní - děti

Čejkovice

Cvičení Dnešice

Američani

Dalibor Svrčina po výhře s Rumunem 
Ionelem prošel až do finále.

Michal Veit na terase TK Sparta sleduje zápas MacháčeVyhodnocení Tenistů roku 2020 a 2021 na VČS TO

Školení - pilyMájkaStavění májky

Valná hromada Ukliďme Česko

Hasičský bál

Oddíl tenisu - TENISOVÉ AKTUALITY
	 Po	zimní	 tenisové	pauze	se	opět	vracíme	na	stránky	občas-
níku,	abychom	informovali	o	činnosti	oddílu	v	Chlumčanech	
v	jarních	měsících.	Zmínit	bych	chtěl	zejména	několik	hodnotí-
cích	akcí,	které	vyvrcholily	květnovou	oslavou	25	let	od	založe-
ní	oddílu.	

VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE TO 4. 3. 2022
	 V	důsledku	 zlepšené	 zdravotní	 situace	počátkem	 roku	2022	
bylo	možné	(na	rozdíl	od	předchozího	roku)	uspořádat	výroční	
schůzi	 oddílu	 za	 rok	 2021,	 která	 se	uskutečnila	 4.	3.	2022.	 Její	
součástí	bylo	též	vyhodnocení	výsledků	soutěže	o	Tenistu	roku	
za	 r.	2020	 a	 2021.	 V	 obou	 případech	 získal	 tento	 „titul“	 podle	
aktualizovaných	pravidel	hodnocení	Michal	Marák.	

ZÁJEZD NA CHALLENGER MUŽŮ V PRAZE 20. 4. 2022

	 Ve	 středu	 20.	4.	2022	 se	Michal	 Veit	 a	 Ivo	 Regner	 zúčastni-
li	 jako	 diváci	 osmifinálových	
zápasů	 challengeru	 mužů	
v	Praze,	pořádaného	TK	Sparta	
Praha	 na	 3	 antukových	 kur-
tech	 ve	 Stromovce.	 Přítomní	
fanoušci	 museli	 přetrpět	 vel-
mi	chladné	počasí,	nicméně	je	
zahřály	 alespoň	 výhry	 našich	
mladých	 tenistů	 -	 pozdějšího	
finalisty	 turnaje	Dalibora	Svr-
činy	s	Rumunem	Ionelem,	To-
máše	 Macháče	 s	 Francouzem	
Furnessem	a	především	Jonáše	
Forejtka,	který	vyřadil	nejvýše	
nasazeného	Němce	Altmaiera.	

Oddíl tenisu - TENISOVÉ AKTUALITY

Po zimní  tenisové pauze se opět  vracíme na stránky  občasníku,  abychom informovali  o
činnosti  oddílu  v Chlumčanech  v jarních  měsících.  Zmínit  bych  chtěl  zejména  několik
hodnotících akcí, které vyvrcholily květnovou oslavou 25 let od založení oddílu.   

VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHůZE TO 4. 3. 2022

V důsledku  zlepšené  zdravotní  situace  počátkem  roku  2022  bylo  možné  (na  rozdíl  od
předchozího roku) uspořádat výroční schůzi oddílu za rok 2021, která se uskutečnila 4. 3.
2022. Její součástí bylo též vyhodnocení výsledků soutěže o Tenistu roku za r. 2020 a 2021.
V obou případech získal tento „titul“ podle aktualizovaných pravidel hodnocení Michal Marák.

Tenisté roku 2020 Body Tenisté roku 2021 Body

1. MARÁK Michal 103 1. MARÁK Michal 82
2. KOLÁČEK Jiří 63 2. KOLÁČEK Jiří 67
3. REGNER Ivo 45 3. KOZEL Miloslav 45

ZÁJEZD NA CHALLENGER MUŽů V     PRAZE 20. 4. 2022  

Ve středu 20.  4.  2022 se Michal  Veit  a Ivo Regner  zúčastnili  jako diváci  osmifinálových
zápasů challengeru mužů v Praze, pořádaného TK Sparta Praha na 3 antukových kurtech
ve Stromovce. Přítomní fanoušci museli přetrpět velmi chladné počasí, nicméně je zahřály
alespoň  výhry  našich  mladých  tenistů  -  pozdějšího  finalisty  turnaje  Dalibora  Svrčiny
s Rumunem  Ionelem,  Tomáše  Macháče  s Francouzem  Furnessem  a  především  Jonáše
Forejtka, který vyřadil nejvýše nasazeného Němce Altmaiera. 

BRIGÁDY NA KURTECH - ÚKLID OBCE 23. 4. 2022

Brigády  k přípravě  kurtů na  sezónu  byly  díky  ranním  mrazíkům a  dešti  hned  dvakrát
odloženy, a tak hlavní práce byly provedeny až po velikonocích, přičemž sobotní brigáda dne
23. 4. 2022 byla součástí akce „Ukliďme obec“, organizované každoročně obcí Chlumčany
ve  spolupráci  s Mysliveckým  sdružením  Obora.  Jarních  brigád  na  kurtech  a  úklidu
sportovního areálu po zimě se podílelo celkem 10 členů oddílu, kteří odpracovali 66 hodin.    

OSLAVA 25 LET OD ZALOŽENÍ TO 14. 5. 2022 

V náhradním termínu  14.5.2022  si  tenisový  oddíl v Chlumčanech  připomněl  25.  výročí
svého  vzniku  (v  říjnu  1996).  Oslava  posunutá  o  několik  měsíců  z  důvodu  covidových
opatření  proběhla  v rekonstruovaném  salónku  v 1.  patře  místního  kulturního  domu
a sešlo se na ní celkem 33 účastníků - současných i bývalých členů oddílu a pozvaných
hostů v čele se starostkou obce Chlumčany Mgr. Štejrovou a také zástupci ostatních oddílů
spolku TJ Keramika Chlumčany. Každý účastník setkání obdržel tištěnou brožuru v rozsahu
48 stran s názvem „25 let tenisu v Chlumčanech“ podrobně mapující uplynulé čtvrtstoletí. Po
slavnostním projevu předsedy TO k výročí byli  oceněni 4 členové TO (Karel Hodinář, Jiří
Koláček,  Ivana Milotová a  Miroslav  Švátora)  za  svůj  přínos k rozvoji  oddílu  v posledních
letech a bylo poděkováno i přítomným zástupcům sponzorů. Poté následoval tenisový kvíz
o ceny a neformální část oslavy. Po celou dobu akce bylo k dispozici chutné občerstvení
(teplá i studená kuchyně) a všichni přítomní měli možnost prohlédnout si v přilehlém kinosále
prezentaci vybraných fotografií z historie i současnosti oddílu. Oslava měla velký ohlas a při
dalším kulatém výročí oddílu v roce 2026 bude určitě zopakována. 

                                Ing. Ivo Regner
                               předseda tenisového oddílu

                              spolku TJ Keramika Chlumčany
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BRIGÁDY NA KURTECH - ÚKLID OBCE 23. 4. 2022

	 Brigády	k	přípravě	kurtů	na	sezónu	byly	díky	ranním	mrazíkům	
a	dešti	hned	dvakrát	odloženy,	a	tak	hlavní	práce	byly	provedeny	
až	po	velikonocích,	přičemž	sobotní	brigáda	dne	23.	4.	2022	byla	
součástí	 akce	 „Ukliďme	 obec“,	 organizované	 každoročně	 obcí	
Chlumčany	 ve	 spolupráci	 s	 Mysliveckým	 sdružením	 Obora.	
Jarních	brigád	na	kurtech	a	úklidu	sportovního	areálu	po	zimě	
se	podílelo	celkem	10	členů	oddílu,	kteří	odpracovali	66	hodin.	

Victoria Talent Academy
 Milí příznivci tance, 
naše	taneční	sezona	2021/2022	se	pomalu	chylí	ke	konci	a	proto	
mi	dovolte	napsat	pár	 slov	o	 tom,	 jak	 jsme	prožily	 tohle	 jaro.	
Soutěžní	 sezona	 nám	 začala	 19.	3.	2022	 regionálními	 koly	
tanečních	soutěží	a	stále	probíhá.	Po	tuto	dobu	jsme	nasbíraly	
celkem	 20.	 medailí,	 jak	 na	 regionálních,	 tak	 postupových	
kolech.	Dovolte	mi	je	vypsat.

19.3.2022 – Taneční skupina roku – Plzeň regionální kolo 
1.	místo	–	dětský	soutěžní	tým	–	choreografie	All	let	go
2.	místo	–	mini	soutěžní	tým	–	choreografie	Spring	has	come
1.	místo	–	juniorský	soutěžní	tým	–	choreografie	Pray	for	Australia
1.	místo	–	dospělý	soutěžní	tým	–	choreografie	Elimination

2.4.2022 – Czech dance tour 2022 – Plzeň regionální kolo 
1.	místo	–	mini	soutěžní	tým	–	choreografie	Spring	has	come
2..	místo	–	dětský	soutěžní	tým	–	choreografie	All	let	go
1.	místo	–	dospělý	soutěžní	tým	–	choreografie	Elimination

9.4.2022 – Czech dance masters 2022 – Plzeň regionální kolo 
1.	místo	–	mini	soutěžní	tým	–	choreografie	Spring	has	come
1.	místo	–	juniorský	soutěžní	tým	–	choreografie	Pray	for	Australia
1.	místo	–	dospělý	soutěžní	tým	–	choreografie	Elimination

15.4.2022 – Mia Dance Festival 2022 – Plzeň regionální kolo 
1.	místo	–	mini	soutěžní	tým	–	choreografie	Spring	has	come
3.	místo	–	dětský	soutěžní	tým	–	choreografie	All	let	go
1.	 místo	 –	 dospělý	 soutěžní	 tým	 –	 choreografie	 Elimination	
+	titul	absolutního	vítěze	celé	soutěže
(hodnocení	96	bodů	ze	100)	
1.	místo	–	sólo	Michaela	Baštařová
2.	místo	–	sólo	Inka	Švihlová
2.	místo	–	sólo	Štěpánka	Doubková
1.	místo	–	duo	Tereza	Kopřivová/Linda	Kopřivová
1.	místo	–	duo	Eliška	Nechutná/Adéla	Nechutná

7.5.2022 – Czech dance masters 2022 – Chomutov Mistrovství Čech
2.	místo	–	mini	soutěžní	tým	–	choreografie	Spring	has	come
2.	místo	–	dospělý	soutěžní	tým	–	choreografie	Elimination
Oba	týmy	získaly	titul	I.	Vícemistra	Čech	v	Art	dance.	

OSLAVA 25 LET OD ZALOŽENÍ TO 14. 5. 2022 

	 V	 náhradním	 termínu	 14.	5.	2022	 si	 tenisový	 oddíl	
v	 Chlumčanech	 připomněl	 25.	 výročí	 svého	 vzniku	 (v	říjnu	
1996).	Oslava	posunutá	o	několik	měsíců	z	důvodu	covidových	
opatření	 proběhla	 v	 rekonstruovaném	 salónku	 v	 1.	 patře	
místního	kulturního	domu	a	sešlo	se	na	ní	celkem	33	účastníků	
-	současných	i	bývalých	členů	oddílu	a	pozvaných	hostů	v	čele	
se	starostkou	obce	Chlumčany	Mgr.	Štejrovou	a	 také	zástupci	
ostatních	 oddílů	 spolku	 TJ	 Keramika	 Chlumčany.	 Každý	
účastník	setkání	obdržel	 tištěnou	brožuru	v	rozsahu	48	stran	
s	 názvem	 „25	 let	 tenisu	 v	 Chlumčanech“	 podrobně	 mapující	
uplynulé	 čtvrtstoletí.	 Po	 slavnostním	 projevu	 předsedy	 TO	
k	výročí	byli	oceněni	4	členové	TO	(Karel	Hodinář,	Jiří	Koláček,	
Ivana	 Milotová	 a	 Miroslav	 Švátora)	 za	 svůj	 přínos	 k	 rozvoji	
oddílu	 v	 posledních	 letech	 a	 bylo	 poděkováno	 i	 přítomným	
zástupcům	 sponzorů.	 Poté	 následoval	 tenisový	 kvíz	 o	 ceny	
a	neformální	část	oslavy.	Po	celou	dobu	akce	bylo	k	dispozici	
chutné	občerstvení	(teplá	i	studená	kuchyně)	a	všichni	přítomní	
měli	možnost	 prohlédnout	 si	 v	 přilehlém	kinosále	 prezentaci	
vybraných	 fotografií	 z	 historie	 i	 současnosti	 oddílu.	 Oslava	
měla	velký	ohlas	a	při	dalším	kulatém	výročí	oddílu	v	roce	2026	
bude	určitě	zopakována.	

Ing. Ivo Regner
předseda tenisového oddílu 

spolku TJ Keramika Chlumčany

J. Vaněček přebírá cenu v tenisovém kvízu Také ženy se na oslavě tenisu dobře bavily. Titulní strana brožury vydané 
k tenisovému výročí

Údržba umělých čar v podání M. Maráka, F. Losche a J. Koláčka

Tenisté uklízející sportovní areál Oslava 25 let TO - ocenění členové

	 Soutěžní	 sezona	 ale	 zdaleka	 nekončí.	 27.	5.	2022	 nás	 čeká	
velké	finále	Mia	dance	festivalu	v	pražské	Lucerně	a	20.	8.	2022	
nás	 jedou	 reprezentovat	 naši	 sólisté	 na	 finále	 Mia	 festivalu	
do	Dolních	Břežan.	
	 Pilně	se	také	připravujeme	na	závěrečné	vystoupení	Summer	
dance	academy	2022,	které	proběhne	12.	6.	2022	v	Plzni	v	hale	
TJ	Lokomotiva	od	16:00	a	kam	Vás	všechny	srdečně	zveme.	
	 Těšíme	 se	 také	 na	 naše	 letní	 soustředění,	 která	 letos	
pořádáme	dvě.	Soutěžní	týmy	vyráží	na	pobytové	soustředění	
do	Rekreačního	střediska	na	Blaníku	a	pro	děti	z	nesoutěžních	
týmu	připravujeme	pestrý	příměstský	camp	ve	sportovní	hale	
v	Řenčích.	
	 Nesmí	 chybět	 také	 příprava	 tanečního	 vystoupení	 na	 Dni	
Chlumčan	a	Sportmánii	v	Plzni.	
	 Do	konce	června	nás	také	můžete	vidět	ve	Stodě	na	kvalifikační	
soutěži	Stihl	Timbersport,	kde	vystoupíme	25.	6.	2022.	
	 Pokud	máte	zájem	přidat	se	k	nám	od	nové	 taneční	sezony,	
informace	 ohledně	 přihlašování	 a	 náborů	 jsou	 přehledně	
vypsány	na	plakátku,	který	je	součástí	tohoto	článku.	

	 Na	závěr	bych	moc	chtěla	poděkovat	všem	dětem	za	vzornou	
reprezentaci,	 rodičům	za	podporu,	které	si	moc	vážíme	a	bez	
které	bychom	se	nedostaly	v	letošním	roce	tak	daleko,	a	hlavně	
všem	trenérům,	co	s	dětmi	velice	úspěšně	pracují.	
Poděkování	 patří	 také	 obci	 Chlumčany	 za	 finanční	 podporu,	
která	z	části	pokrývá	veškeré	náklady	na	naši	soutěžní	činnost.	
	 Za	celý	tým	V.T.A.	Vám	přeji	krásné,	prosluněné	léto,	které	si	
doufám	všichni	konečně	užijeme	bez	omezení.	

Daniela Pfeiferová 
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Naše děti společně v kině
	 Ve	čtvrtek	17.	3.	2022	obsadily	postupně	všechny	naše	mladší	
i	starší	děti	sedačky	v	místním	chlumčanském	kině,	aby	zhlédly	
dobrodružný	rodinný	český	film	s	názvem	„Gump	–	pes,	který	
naučil	lidi	žít“.	Příběh	psí	pravdy,	lásky	a	naděje,	příběh	o	hle-
dání	psího	štěstí	a	 také	o	překážkách,	pastech	a	cestě	k	tomu	
správnému	člověku	vedl	děti	k	zamyšlení,	jak	bychom	se	měli,	
nejen	k	domácím	mazlíčkům,	ale	vůbec	ke	všem	zvířatům,	cho-
vat.
	 Ve	 škole	 jsme	 si	 pak	 o	 tom,	 co	 nám	měl	 film	 říct,	 povídali	
a	zjišťovali	jsme,	do	jaké	míry	každý	pochopil,	 jak	nás	zvířata	
vidí	a	jak	je	ten	náš	svět	pro	ně	vlastně	důležitý.

Děkujeme	tímto	naší	obci	a	p.	Hodinářovi	
za	 vstřícnou	 komunikaci	 při	 vyřizování	
možnosti	 navštívit	 místní	 kinosál.	 Jsme	
velmi	rádi,	že	jsme	po	dlouhé	době	mohli	
dětem	 dopřát	 sdílení	 společných	 zážitků	
i	mimo	 školu,	 protože	 jim	 podobné	 hro-
madné	akce	již	chyběly.	Jistě	se	naskytne	
příležitost	se	do	kina	zase	společně	vrátit.

Šárka Skutková

Den Země
	 V	pátek	22.	dubna	se	na	naší	 škole	konal	celoškolní	projekt	
Den	Země.
	 Každý	rok	si	tento	den	připomínáme	aktivitami	a	činnostmi,	
které	souvisejí	s	ochranou	přírody.
		 Žáci	6.	a	7.	ročníku	se	letos	vypravili	do	Prusin,	kde	se	zúčastnili	
výukového	 programu	 zaměřeného	 na	 přírodu.	 Ostatní	 žáci	
se	 se	 svými	učiteli	 zapojili	do	celorepublikové	 	úklidové	akce	
„Ukliďme	Česko.“
	 Do	 této	 akce	 se	 naše	 škola	 zaregistrovala	 jako	 organizátor,	
a	 jak	 je	 zřejmé	 z	 názvu	 akce	 „	 Ukliďme	 Česko-	 naši	 obec	
a	 nejbližší	 okolí	 školy“,	 cílem	 našeho	 úklidu	 bylo	 „vyčistit“	
od	nepořádku	školní	zahradu,	přilehlé	ulice	a	travnaté	plochy	
okolo	školy,	ale	také	některé	části	obce.
	 Třídy	 se	 rozdělily	 do	 skupin,	 každá	 skupina	 měla	 předem	
určenou	trasu,	kterou	měla	projít.	Žáci	byli	vybaveni	rukavicemi	
a	pytli,	které	zajistila	společnost	EKO-	KOM.	K	této	výbavě	jsme	
ještě	přidali	kolečka,	hrábě	a	košťata	z	naší	školy.	
	 S	velkým	nadšením	se	do	úklidu	pustili	hlavně	mladší	školáci	
a	ti	nejmenší-prvňáčci.	Na	ty	dohlíželi	a	pomáhali	během	akce	
jejich	starší	kamarádi	z	9.	třídy.
	 Celkem	 jsme	 nasbírali	 asi	 20	 pytlů	 odpadu,	 i	 když	 některé	
pytle	nebyly	zcela	naplněné.	Obsah	pytlů	tvořil	hlavně	drobný	
odpad-	 různé	 obaly	 od	 potravin,	 plastové	 lahve,	 papírky,	
nepořádek	kolem	odpadkových	košů,	v	křoví	 jsme	pak	nalezli	
plechovky,	skleněné	láhve,	dráty.
	 Všechen	nasbíraný	odpad	 jsme	dovezli	ke	 škole,	o	odvoz	 se	
pak	postarala	obec	Chlumčany.
	 Děkujeme	rodičům	žáků	z	1.	třídy,	kteří	podpořili	naši	akci	
a	přidali	se	k	úklidu.
	 Chválíme	 žáky	 za	 vynaložené	 úsilí	 a	 věříme,	 že	 si	 z	 akce	
odnesli	 příjemný	 a	 dobrý	 pocit	 z	 toho,	 že	 mohli	 přispět	
ke	smysluplné	činnosti	za	čisté	prostředí	v	obci.

L. Škvárová

EXKURZE DO PRUSIN
	 22.	dubna	2022	jsme	se	třídou	jeli	do	Prusin	na	farmu.	Byl	Den	
Země	a	my	jsme	pozorovali,	co	se	děje	v	trávě.	Byli	jsme	rozděleni	
do	skupin.	Každá	skupina	plnila	různé	úkoly.	Například	 jsme	
poznávali	 květiny	 a	 psali	 jsme	 jejich	 názvy	 na	 papír.	 Měli	
jsme	 u	 sebe	 atlas,	 podle	 kterého	 jsme	 hledali	 a	 přiřazovali.	
Posledním	úkolem	bylo	chytání	hmyzu	v	 trávě.	Naše	skupina	
našla	 čmeláka,	 motýlka,	 komára	 a	 spoustu	 mušek.	 Nakonec	
jsme	 šli	 krmit	 zvířátka.	Mohli	 jsme	 si	 i	 pohladit	 poníka.	 Čas	
strávený	v	Prusinách	jsem	si	docela	užila.	
 

Lucie Pluhařová, 7. B

	 V	pátek	22.	dubna	jsme	jeli	na	exkurzi	do	Prusin.	Po	příjezdu	
jsme	se	seznámili	a	rozřadili	nás	do	skupinek	po	čtyřech	a	pěti.	
Každá	 skupina	 měla	 vlastní	 název	 podle	 nějakého	 živočicha	
nebo	rostliny.	 Já	 jsem	byla	ve	skupině	motýlů.	Naším	prvním	
úkolem	 bylo	 přiřazování	 obrázků	 krajin	 k	 jejich	 názvům.	
Při	druhém	úkolu	jsme	hledali	co	nejvíce	rostlin	na	vyznačené	
části	 louky.	 Následoval	 úkol,	 při	 kterém	 jsme	 sbírali	 hmyz.	
Mému	 týmu	 se	 povedlo	 nachytat	 několik	 brouků,	 pavouka	
a	 čmeláka.	 Před	 odjezdem	 jsme	 ještě	 stihli	 nakrmit	 několik	
zvířat	a	prohlédnout	si	poníka.	Výlet	se	mi	líbil.
 

Natálie Regnerová, 7. A

	 V	 pátek	 22.	 4.	 2022	 jsme	 jeli	 do	Prusin.	Když	 jsme	dorazili,	
ujaly	 se	 nás	 dvě	 ochránkyně	 přírody.	 Byli	 jsme	 rozděleni	
do	skupinek.	Dostali	jsme	kartičky	s	obrázky	polí,	luk	a	zahrad.	
Rozřadili	 jsme	kartičky	a	dostali	 jsme	síťky	a	balíček	s	lupou.	
Se	síťkou	jsme	měli	dělat	osmičky	a	chytat	hmyz.	Chytili	jsme	
čmeláka,	kobylku	a	spoustu	much.	Nakonec	jsme	šli	ještě	krmit	
ovce	a	kozy.	Poté	jsme	se	rozloučili	a	odjeli	domů.	
 

Eliška Režová, Anna Kabátová, 7. A

	 V	pátek	22.	 4.	 2022	 jsme	 jeli	do	obce	Prusiny	na	ekologický	
program	Život	na	louce	(v	rámci	programu	Den	Země).	Odebrali	
jsme	se	na	louku	a	popisovali	jsme	obrázky	lesů,	luk,	řek	a	polí.	
Následně	 jsme	 byli	 rozděleni	 do	 skupin	 a	 popisovali	 jsme	
rostliny.	Nakonec	jsme	dostali	sítě	a	chytali	hmyz,	který	jsme	
pozorovali	pod	malým	mikroskopem.	Exkurze	se	mi	líbila.	
 

Matyáš Pažítka,7. B

	 V	 pátek	 22.	 4.	 2022	 jsme	 jeli	 do	 Prusin	 na	 program	 Život	
na	 louce.	 Po	 příjezdu	 jsme	 si	 na	 papírky	 napsali	 svá	 jména	
a	 seznámili	 jsme	 se.	Dále	 jsme	 si	povídali	 o	přírodě.	Pak	nás	
rozdělili	 do	 skupinek	 a	 poznávali	 jsme	 přírodu.	 Podle	 atlasů	
jsme	 poznávali	 rostliny.	 Nakonec	 jsme	 lovili	 brouky	 do	 síťky	
a	 zkoumali	 je	 ve	 zkumavkách.	 Než	 jsme	 odjeli,	 krmili	 jsme	
zvířátka,	co	tam	měli.	Program	se	nám	moc	líbil.	
 

Karolína Vrbová, Vendula Kubíková, 7. B

	 Po	 příjezdu	 na	 farmu	 do	 Prusin	 nás	 přivítali	 a	 odvedli	
na	 louku.	 Bavili	 jsme	 se	 o	 zarostlých	 plochách.	 Potom	 nás	
rozdělili	 do	 skupin,	 vyhledávali	 jsme	 na	 louce	 rostliny,	
poznávali	je	podle	atlasu	a	zapisovali	do	archu.	Nakonec	jsme	
chytali	hmyz	a	prohlíželi	si	ho.	Nejvíce	se	mi	líbil	pejsek,	který	
se	nechal	hladit.	
 

Adam Zíbar, 7. A

ZÁKLADNÍ ŠKOLA
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Představení ZUŠ DobřanySetkání se spisovatelkou Markétou Harasimovou

Ze života mateřské školy 
	 Slunce,	teplo,	dlouhé	dny.	Konečně	jsme	se	dočkali.	Je	i	konec	
covidovým	 opatřením,	 takže	 život	 u	 nás	 ve	 školce	 se	 vrací	
do	normálních	kolejí.	V	dubnu	nás	navštívila	paní	spisovatelka	
Markéta	 Harasimová,	 která	 si	 s	 předškoláky	 povídala	 o	 své	
knize	 ‚‚Z	 deníku	 kočičky	 Ťapičky‘‘.	 Děti	 už	 její	 obsah	 dobře	
znaly,	 protože	 jsme	 ji	 četli	 před	 spaním.	 Obzvlášť	 zajímavá	
byla	 návštěva	 v	 myslivně.	 Myslivci	 dětem	 vyprávěli	 o	 své	
práci,	o	 lesních	zvířatech,	o	výcviku	 loveckých	psů.	V	květnu	
jsme	 byli	 dvakrát	 v	 kině.	 Děti	 ze	 ZUŠ	 Dobřany	 nám	 zahrály	
irskou	 hudební	 pohádku	 ‚‚	 Jemieho	 nevěsta‘‘	 a	 pan	 Hodinář	
pro	naše	školáčky	připravil	pásmo	kreslených	pohádek.	Přijeli	
mezi	nás	 i	policisté	z	Dobřan.	Děti	si	prohlédly	policejní	auto	
s	výbavou	a	policisté	jim	povídali	o	jejím	využití.	V	červnu	se	
půjdeme	podívat	za	hasiči	a	na	fotbalové	hřiště,	kde	si	zkusíme	
jednoduchý	 trénink.	 Čeká	 nás	 i	 dopolední	 výlet	 s	 batůžky	
do	 okolí	 Chlumčan.	 Nacvičujeme	 a	 připravujeme	 rozloučení	
s	předškoláky.	Do	1.	třídy	jich	odchází	24	a	moc	se	těší,	 jak	se	
předvedou	před	svými	 rodiči,	 sourozenci,	prarodiči.	A	potom	
prázdniny.	Přejeme	všem	hodně	zdraví,	hezké	počasí	a	příjemné	
zážitky.

Dagmar Zápotocká 

Dopravní Okénko
Přednost zprava vs. obytná zóna
	 Jak	 je	 to	 s	 předností	 v	 jízdě	 při	 vyjíždění	 z	 obytné	 zóny?	
Jednoduše	–	musíte	dát	přednost	úplně	všem!	
	 Obytné	 zóny	 –	 z	 dopravního	 hlediska	 jsou	 takovými	
samostatnými	oblastmi	v	obci.	Platí	v	nich	jiná	pravidla,	měly	
by	být	ideálními	ulicemi	pro	dětské	hry,	procházky,	pro	rodinný	
život.	Ne	vždy	tomu	tak	ale	je.
	 Dle	 legislativy	 je	 obytná	 zóna	 zastavěná	 část	 obce,	 jejíž	
začátek	a	konec	je	označen	dopravní	značkou.	Je	třeba	si	hlavně	
uvědomit,	 že	 to	 je	 oblast,	 která	 je	 vytržená	 z	 normálního	
provozu	na	pozemních	komunikacích.
	 V	 Chlumčanech	 máme	 několik	 obytných	 zón	 –	 ulice	
Hřbitovní,	Ke	Kapli,	Boční,	Na	Nivách,	Na	Sadě,	Krátká,	Marie	
Majerové,	Družstevní,	V	Úvozu,	Lipová,	Na	Paledách,	Dlouhá,	
Nerudova,	Vrchlického,	Sluneční.	
	 V	 těchto	ulicích	 tedy	pro	dopravu	platí	 speciální	pravidla	–	
rychlost	 20	 km/h,	 zákaz	 stání	 mimo	 vyhrazené	 plochy,	 tzn.	
parkoviště	(zastavit	se	může	jen	například	na	vyložení	nákladu	
nebo	 na	 vystoupení	 osob).	 V	 obytných	 zónách	 si	 také	 přímo	
na	silnicích	mohou	hrát	děti,	nebo	se	po	nich	mimo	chodníky	
mohou	 procházet	 chodci	 –	 řidiči	 musí	 umožnit	 chodcům	
bezpečný	 pohyb	 (v	 případě	 nutnosti	 musí	 i	 zastavit	 vozidlo),	
naopak	chodci	a	hrající	si	děti	musí	vozidlům	umožnit	průjezd.
Na	změnu	dopravního	prostoru	upozorňuje	při	vjezdu	do	obytné	
zóny	dopravní	 značení	a	někdy	navíc	 také	 takzvané	dopravní	
polštáře,	 které	 mají	 za	 úkol	 obytnou	 zónu	 ještě	 zřetelněji	
oddělit	 od	 ostatních	 komunikací.	 A	 výrazné	 značení	 má	 své	
opodstatnění	i	při	výjezdu	z	obytné	zóny.	Při	výjezdu	z	obytné	
zóny	 dává	 řidič	 přednost	 všem	 vozidlům	 či	 organizovaným	
skupinám	chodců.	Tato	přednost	nemusí	být	nijak	zdůrazněna,	

např.	nemusí	být	zdůrazněna	dopravní	značkou	„Dej	přednost	
v	jízdě“	nebo	„Stůj,	dej	přednost	v	jízdě“.	Značka	konec	obytné	
zóny	povinnost	dát	přednost	ukládá	sama	o	sobě.	Obytná	zóna	
je	totiž	dopravně	postavena	na	roveň	například	polní	nebo	lesní	
cesty.
Dle	těchto	pravidel	platných	pro	obytnou	zónu	tedy	např.	vozidlo	
jedoucí	ze	Hřbitovní	ulice	na	náměstí	Bohuslava	Kašpara	dává	
u	lékárny	přednost	všem,	neboť	zde	neplatí	pravidlo	pravé	ruky.	
Podobně	při	 výjezdu	 ze	 Sluneční	ulice	na	místní	 komunikaci	
u	fotbalového	hřiště	je	třeba	dávat	přednost	všem,	i	vozidlům	
jedoucím	zleva	od	čističky	odpadních	vod	a	budoucího	sběrného	
dvora.
Dávejte	si	pozor	a	buďte	ohleduplní	nejen	při	vyjíždění	z	obytné	
zóny,	 ale	 i	 při	 průjezdech	 kolem	obytné	 zóny	 –	 řidič	 neznalý	
místních	 poměrů	 by	 mohl	 chtít	 dát	 přednost	 zprava	 vozidlu	
vyjíždějícímu	 z	 obytné	 zóny,	 zašlápne	 brzdy	 a	 místní	 řidič	
jedoucí	 za	 ním	 nestihne	 zastavit	 a	 je	 vymalováno.	 Lepší	 je	
nepříjemnostem	předcházet,	než	je	řešit	s	pojišťovnou,	že?
         

Pavel Lederbuch

myslivci

MATEŘSKÁ ŠKOLA OSTATNÍ

Požádejte si o kotlíkovou dotaci a získejte až 95  % výdajů!

Máte starý

KOTEL?

DŮLEŽITÉ! NEPŘEHLÉDNĚTE! 
Staré neekologické kotle na tuhá paliva bude 
nutné brzy vyměnit. Majitelé domů a bytů si 
mohou zažádat o finanční příspěvek. 
Co získáte? Teplo v domě či bytě bez toho, abyste  
se budili do zimy a ráno museli pracně zatápět.  
Kolik zaplatíte? V případě dobré volby zdroje 
tepla jen 5 % pořizovací ceny.

Krok číslo 1 
NENECHTE SI UTÉCT FINANČNÍ PŘÍSPĚVEK  
NA NOVÝ KOTEL – JEDNEJTE HNED
Podívejte se na výrobní štítek kotle, který najdete přímo 

na kotli na tuhá paliva – pokud tam je napsaná emisní 

třída 1, 2 nebo není uvedeno nic, pak je dotace určena 

právě vám. Nemáte na nový kotel dostatek peněz? 

Zažádejte si o kotlíkovou dotaci a stát vám poskytne  

až 95 % potřebných výdajů, které nemusíte mít  

předem našetřené.

Kdo může žádat? Majitelé rodinných domů a bytů i ti,  

kteří trvale žijí v rekreačních objektech.

Krok číslo 2
NÁROK NA DOTACI MÁ DOMÁCNOST  
DO PŘÍJMU 14 242 Kč/OSOBU
Pokud jste měli průměrný příjem na člena domácnosti 

do 170 900 Kč za rok (v průměru to je 14 242 Kč 

na osobu a měsíc), pak na dotaci máte nárok. Příjmy dětí 

a studentů do 26 let se do průměru nezapočítávají ani 

v případě, že studují a současně chodí na brigádu. 

Domácnosti pobírající příspěvek na bydlení či doplatek 
na bydlení, starobní důchodci a invalidní důchodci  
ve 3. stupni mají nárok na dotaci AUTOMATICKY. 

Pokud jsou vaše příjmy vyšší než 14 242 Kč/měsíc, 

můžete žádat o dotaci na nový zdroj tepla v programu 

Nová zelená úsporám, který nabízí příspěvek až 50 %.

Více na www.novazelenausporam.cz

Krok číslo 3
VYBERTE SI POHODLNĚJŠÍ ZPŮSOB VYTÁPĚNÍ
Rozmyslete si, jaký způsob vytápění by vám vyhovoval. 

Dotace jsou určeny na nákup kotlů na biomasu  

(tzn. na kusové dřevo či pelety), tepelných čerpadel 

nebo plynových kondenzačních kotlů*. Zvolte pohodlí, 

ať máte v zimě konečně teplo celý den a nemusíte se 

tahat například s těžkým uhlím. Dotace se vztahuje nejen 

na kotel, ale i na související stavební práce, rekonstrukci 

otopné soustavy, akumulační nádoby, kombinované 

bojlery nebo třeba potřebnou dokumentaci či zkoušky 

a testy na uvedení kotle do provozu. Při volbě si rozmyslete 

také roční náklady. Cena uhlí a plynu roste. Obnovitelné 

zdroje dávají jistotu úspory rodinných výdajů.

Už jste kotel vyměnili? Nezoufejte! Dotace se vztahuje 
i ZPĚTNĚ na výměny, které proběhly po 1. lednu 2021.

Krok číslo 4
PODEJTE ŽÁDOST O DOTACI A MÁTE DVA ROKY 
ČAS NA VÝMĚNU KOTLE
Topenářů je málo, proto na samotnou výměnu kotle 

dostanete dostatek času. Podmínky kotlíkových dotací 

nebyly nikdy výhodnější. Nenechte si tuto příležitost utéct 

a požádejte si o finanční příspěvek. 

A co víc! Nyní nepotřebujete mít na kontě desítky tisíc předem.

Jak to funguje?

*  U plynových kotlů se dotace vztahuje jen na již realizované 

výměny nebo závazné objednávky vystavené do 30. 4. 2022.

POTŘEBUJETE POMOC S VYŘÍZENÍM DOTACE? 
Kontaktujte svůj obecní nebo krajský úřad. 

PRO ZÍSKÁNÍ AŽ 95% DOTACE BUDETE 
POTŘEBOVAT JEN ČTYŘI DOKLADY
1. Formulář žádosti o podporu

2. Doklad o kontrole technického stavu a provozu 

současného kotle

3. Doklad o příjmech

4. Fotografii starého kotle napojeného na otopnou 

soustavu a komín

A závěrem 75 000 Kč jako  
bonus NAVÍC

Pokud zkombinujete kotlíkovou dotaci s dotacemi  

na zateplení domu z programu Nová zelená úsporám, 

na www.novazelenausporam.cz dostanete bonus  

75 000 Kč! 

Chcete vědět víc? 

Potřebujete poradit? Obraťte se  

na svůj obecní nebo krajský úřad.

JIHOČESKÝ KRAJ
kotlikovedotace.kraj-jihocesky.cz

PLZEŇSKÝ KRAJ 
dotace.plzensky-kraj.cz

KARLOVARSKÝ KRAJ
kotliky.kr-karlovarsky.cz

ÚSTECKÝ KRAJ 
www.kr-ustecky.cz

KRÁLOVÉHRADECKÝ
www.kr-kralovehradecky.cz

MORAVSKOSLEZSKÝ KRAJ
lokalni-topeniste.msk.cz

ZLÍNSKÝ KRAJ 
www.kr-zlinsky.cz

OLOMOUCKÝ KRAJ 
www.kr-olomoucky.cz

JIHOMORAVSKÝ KRAJ
www.jmk.cz

KRAJ VYSOČINA 
www.kr-vysocina.cz

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
portalzp.praha.eu

PARDUBICKÝ KRAJ
www.pardubickykraj.cz

LIBERECKÝ KRAJ 
dotace.kraj-lbc.cz 

STŘEDOČESKÝ KRAJ 
www.kr-stredocesky.cz

PLYNOVÝ 

KONDENZAČNÍ  

KOTEL*

100 000 Kč

KOTEL 

NA BIOMASU

130 000 Kč

TEPELNÉ  

ČERPADLO

180 000 Kč

www.kotlikydotace.cz

*  U plynových kotlů se dotace vztahuje jen na již realizované výměny nebo závazné objednávky vystavené do 30. dubna 2022.

Hrbitovni ulice
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NEPŘEHLÉDNĚTE!
Staré neekologické kotle na tuhá paliva bude nutné brzy  
vyměnit. Majitelé domů a bytů či trvale obývaných 
rekreačních chat a chalup si mohou zažádat o finanční 
příspěvek. Co získáte? Teplo  v domě či bytě bez toho, 
abyste se budili do zimy a ráno museli pracně zatápět.  
Kolik zaplatíte? V případě dobré volby zdroje jen 50 % ceny.

Na nový kotel z Nové zelené úsporám dostanete dotaci až 50  %.

JE TO LEHČÍ,
než si myslíte!

Může se jednat až o částku 140 000 Kč, výše příjmů nehraje žádnou roli.

Na které kotle se dotace vztahuje?
Finanční příspěvek můžete využít na výměnu kotle 

na pevná paliva nesplňující 3., 4. a 5. emisní třídu, 

na výměnu lokálních topidel (například akumulační 

kamna, mobilní olejové radiátory atp.) nebo na výměnu 

elektrického vytápění. 

Jak poznáte, zda je dotace určena i na váš kotel na tuhá 
paliva? Na výrobním štítku kotle na tuhá paliva zjistíte, 

do které emisní třídy spadá. A pokud na něm je uvedena 

emisní třída 1, 2 nebo není uvedeno nic, pak máte nárok 

na dotaci z Nové zelené úsporám.  

Kdo může žádat? 
O příspěvek mohou požádat majitelé rodinných domů, 

bytových domů a bytů i ti, kteří trvale žijí v rekreačních 

objektech. POZOR! Pokud jste důchodce nebo pobíráte 

invalidní důchod 3. stupně či příspěvek na bydlení, 

můžete automaticky získat kotlíkovou dotaci ve výši až 

95 %. Zeptejte se u svého starosty nebo se podívejte 

na www.kotlikydotace.cz.

Jaký je postup?
Rozmyslete si, jaký způsob vytápění by vám vyhovoval.  

Finanční podpora je určena na nákup kotlů na biomasu 

(tzn. na kusové dřevo či pelety), tepelných čerpadel nebo 

plynových kondenzačních kotlů*. Při svém výběru zohledněte 

pohodlí, zda máte na daný kotel dostatek místa i to, zda bude 

vámi vybraný zdroj tepla dostupný i v budoucnu.

Dotace se vztahuje na kotel, ale i na související stavební 

práce, rekonstrukci otopné soustavy, akumulační nádoby, 

kombinované bojlery nebo třeba potřebnou dokumentaci, 

či zkoušky a testy na uvedení kotle do provozu. Při volbě si 

rozmyslete také roční náklady.  Právě využití obnovitelných 

zdrojů ochrání vaši rodinu před růstem výdajů za energii 

a současně zvýší pohodlí vašeho bydlení.

Už jste svůj zdroj tepla vyměnili? Pak máme dobrou 
zprávu, dotace se vztahuje na výměny i ZPĚTNĚ,  
a to na realizace po 1. lednu 2021. 

*  Dotace na plynový kotel bude poskytnuta pouze v případě, 

že žádost byla podána do 30. dubna 2022 a opatření bylo 

zrealizováno nebo uhrazeno alespoň částečně formou záloh  

v termínu od 1. ledna 2021 do 30. dubna 2022.

Co je potřeba k podání žádosti?

Pro získání až 50% dotace budete potřebovat jen 

tři doklady, které elektronicky předložíte při podání 

žádosti přes systém AIS SFŽP ČR.

1. Doklad o kontrole technického stavu a provozu 

současného kotle

2. Doklad prokazující vlastnický vztah k nemovitosti

3. Fotografii starého kotle napojeného na otopnou 

soustavu a komín

Bonus navíc

V rámci jedné žádosti můžete požádat i o další 

podporu – například na zateplení domu, využití dešťové 

vody či pořízení solárních systémů. Můžete získat 

stovky tisíc korun.

Typ zdroje tepla
Rodinný dům 

(Kč)
Bytový dům 

(Kč/b. j.)

Kotel na biomasu vč. akumulační nádrže / se samočinnou dodávkou paliva 80 000 25 000

Kotel na biomasu se samočinnou dodávkou paliva a celosezónním  
zásobníkem pelet

100 000 –

Plynový kondenzační kotel* 35 000 12 000

Tepelné čerpadlo s teplovodním systémem vytápění a přípravou teplé vody 100 000 –

Tepelné čerpadlo s teplovodním systémem vytápění bez přípravy teplé vody 80 000 30 000

Tepelné čerpadlo vzduch-vzduch 60 000 18 000

Tepelné čerpadlo pro teplovodní systém vytápění s přípravou teplé vody připojené  
k fotovoltaickému systému

140 000 –

Napojení na soustavu zásobování teplem 40 000 10 000

Lokální zdroj na biomasu se samočinnou dodávkou tepla a teplovodním výměníkem 45 000 35 000

Lokální zdroj na biomasu se samočinnou dodávkou tepla 30 000 –

Kombinovaná výroba elektřiny a tepla – 30 000

Chcete vědět víc? 

E-mail:  info@sfzp.cz

Zelená linka: 800 260 500

 pondělí–pátek: 

 7.30–16.00

Potřebujete poradit? Obraťte se 

na krajská pracoviště Státního fondu 

životního prostředí ČR.

OSOBNÍ KONZULTACE  

pondělí a středa:   

9.00–17.00

pátek:   

9.00–12.00

ČESKÉ BUDĚJOVICE
Mánesova 3a

PLZEŇ 
Kopeckého sady 11 

KARLOVY VARY 
Majakovského 707/29

ÚSTÍ NAD LABEM 
Mírové náměstí 3129/36

HRADEC KRÁLOVÉ
Horova 180/10

OSTRAVA
Českobratrská 7 

BRNO
Kotlářská 51

OLOMOUC 
Jeremenkova 1211/40b

ZLÍN 
Budova 51, J. A. Bati 5645 

JIHLAVA 
Havlíčkova 111

PARDUBICE
Pernerova 168

LIBEREC 
U Jezu 525/4 

PRAHA
Olbrachtova 2006/9

INFOLINKA SFŽP ČR

www.novazelenausporam.cz

NextGenerationEU

*  Dotace na plynový kotel bude poskytnuta pouze v případě, že žádost byla podána do 30. dubna 2022 a opatření bylo zrealizováno 

nebo uhrazeno alespoň částečně formou záloh v termínu od 1. ledna 2021 do 30. dubna 2022.

Co se vařilo, peklo a jedlo na Hradčanech

Část druhá – něco teplého do žaludku 
	 Polévky	na	stole	nikdy	nechyběly.	Na	venkově	se	vařily	z	toho,	
co	 lidé	 právě	 měli.	 Často	 se	 jedl	 oukrop,	 který	 dodával	 sílu.	
Vařila	 se	 hrachová	 polévka,	 bramboračka,	 zelňačka,	 hodně	
se	vařilo	z	mrkve	a	celeru,	v	létě	se	sbíraly	houby	a	ty	se	také	
náležitě	 do	 polévky	 přidaly,	 v	 neděli	 a	 ve	 svátek	 byl	 na	 stole	
hovězí	nebo	kuřecí	vývar.	

	 Oukrop	neboli	česnečka	se	vařila	všude.	Recept	na	Račanskou	
česnečku	nám	zaslala	paní	Marta	Vokračková,	rozená	Čivišová	
z	 Hradčan	 čp.	 91.	 Potřebujeme	 5	 středně	 velkých	 brambor,	
1	menší	 cibuli,	 1,5	 l	 vody,	menší	 hrst	 sušených	 hub,	 1	 a	 půl	
lžíce	lámaných	krupek,	4	stroužky	česneku,	1	kostka	masoxu,	
máslo	 na	 smažení,	 půl	 lžíce	 soli,	 drcený	 kmín	 a	majoránku.	
Brambory	 nakrájíme	 na	 kostičky,	 přidáme	 sůl	 a	 vodu,	
rozdrobené	houby,	masox,	kmín	a	dáme	vařit	v	2	litrovém	hrnci	
na	přibližně	12	minut.	Mezitím	necháme	cibulku	zesklovatět	na	
másle	a	odstavíme.	Propláchneme	krupky	v	horké	a	následně	
ve	studené	vodě	a	přidáme	je	do	polévky,	necháme	vařit	dalších	
5-7	 minut.	 Do	 hotové	 polévky	 přidáme	 osmaženou	 cibulku,	
prolisovaný	česnek,	trochu	majoránky	a	opepříme.	Trochu	jiná	
česnečka	 se	 vařila	 v	 čp.	 74.	 Jan	Böhm	 (*1922)	 nejprve	 nechal	
ve	 vodě	 rozvařit	 dva	 větší	 plátky	 světlé	 tlačenky,	 tlusté	 části	
se	 úplně	 rozvařily,	 zůstal	 vývar	 s	 libovými	 kousky	 masa,	
prozrazuje	o	svém	tatínkovi	paní	Marie	Polívková	(*1950).	
	 Paní	 Marie	 Šedivcová	 (*1947),	 rozená	 Alblová	 z	 Hradčan	
čp.	60	vzpomíná	na	své	dětství.	První	polévku,	kterou	se	naučila	
vařit,	byla	právě	česnečka.	Je	snadná,	chutná,	zdravá	a	zahřeje.	
Polévky	 se	 u	Alblů	 jedly	 každý	 den	 k	 večeři	 a	 přikusovaly	 se	
k	 nim	 brambory	 na	 loupačku.	 Nejčastěji	 se	 vařila	 Pražená	
polévka.	Na	sádle	udělaná	jíška	se	zalila	vodou,	přidala	se	sůl,	
pepř,	 kmín	 a	 na	 závěr	 se	 vše	 zahustilo	 rozšlehaným	 vejcem.	

Bratr	paní	Šedivcové	–	Josef	Albl	(*1940)	byl	ženatý	ve	Velkých	
Popovicích.	Když	přijel	za	rodiči,	vždy	maminku	Annu	Alblovou	
(1911-1999)	poprosil,	aby	mu	uvařila	Smetanovou	polévku.	Ta	se	
připravovala	z	brambor,	přidával	se	kmín,	sůl,	pepř	a	na	závěr	
se	zahustila	smetanou	s	moukou.	Dále	u	Alblů	vařili	Mlékovou	
polévku.	 Mléko	 se	 naředilo	 s	 vodou,	 přidala	 se	 sůl	 a	 pepř	
a	 na	 závěr	 zavářka	 (strouhání).	 Na	 venkově	 se	 často	 vařila	
polévka	z	kyselého	mléka	a	to	z	jednoho	prostého	důvodu.	Když	
nebyly	ledničky,	mléko	se	skladovalo	v	komoře	nebo	ve	sklepě	
a	často	se	stávalo,	že	zkyslo	a	udělaly	se	v	něm	mléčné	hrudky.	
Ale	ani	to	se	nevylilo.	Do	hrnce	se	do	kyselého	mléka	nakrájely	
brambory,	 přidala	 se,	 sůl,	 pepř,	 kmín	 a	 polévka	 se	 zavařila	
hladkou	moukou	rozmíchanou	ve	smetaně.	
	 Když	se	v	létě	chodilo	do	Vysoké	na	houby,	často	na	stole	byla	
výborná	bramboračka.	K	 té	se	u	Čivišů	 (v	čp.	91)	přikusovaly	
křehké	placky.	Potřebujete	50	dkg	hladké	mouky
12,5	dkg	syrového	másla,	1	šlehačku,	1	malou	naběračku	mléka	
(klidně	 více,	 aby	 těsto	 bylo	 řidší	 než	 vánoční	 těsta),	 1	 lžičku	
soli.	Mouku,	sůl	a	rozehřáté	máslo	smícháme.	Přilijeme	celou	
šlehačku	 a	 postupně	 přidáváme	mléko.	 Těsto	má	mít	 hustou	
konzistenci	 jako	 těsta	 na	 vánoční	 pečivo.	 	 Těsto	 rozdělíme	
na	části,	uděláme	placky	a	dáme	je	na	plech.	Na	plechu	každou	
placku	ozdobíme	příborovým	nožem,	uděláme	několik	vlnek.	
Nedáváme	 kynout!	 Dáme	 do	 předehřáté	 trouby	 na	 180ºC	
na	40	minut.	Až	začnou	placky	na	povrchu		zlátnout	(přibližně	
za	15	min),	tak	je	obrátíme	a	dopečeme	z	druhé	strany.

Mgr. Eva Horová
Autorka děkuje všem pamětníkům za jejich výpověď

Staré rody v Chlumčanech – pokračování (2. část)
Kozlovi 
	 První	zmínky	o	tom-
to	rodu	máme	již	v	dru-
hé	 polovině	 18.	 století	
spojené	 s	 Jakubem	
Kozlem	 pololáníkem	
v	čp.	 3	 a	 jeho	 ženou	Margaretou	a	dětmi.	Na	konci	 18.	 století	
dům	po	chalupě	„U	Kočů“	vlastnil	a	obýval	chalupník	Kašpar	
Kozel	(1799-1878)	s	manželkou	Barborou	(1817-1894)	a	rodinou.	
Rodiče	přepsali	dům	na	syna	Šimona	(*1836),	který	řádně	vedl	
hospodářství	 s	 manželkou	 Barborou	 (*1842),	 rozenou	 Pecho-
vou	z	čp.	16.	Dům	byl	brzy	plný	dětí.	Rodiče	zde	vychovali	čty-
ři	dcery	Kateřinu	(*1865),	Barboru	(*1867),	Marii	(*1869),	Annu	
(*1872)	 a	 dva	 syny	 Josefa	 (*1874)	 a	 Šimona	 (*1876).	 Kozlovi	 se	
měli	co	otáčet,	ve	stáji	měli	ustájené	2	koně,	v	chlévě	měli	4	krá-
vy	a	3	prasata.	Při	všem	shonu	a	práci	na	statku	mladá	Barbo-
ra	(*1842)	začala	chřadnout.	Dostala	souchotě	a	4.	května	1879	
ve	 věku	 39	 let	 umírá.	 Nejmladšímu	 Šimonovi	 jsou	 teprve	 tři	
roky.	Vdovec	Šimon	žil	nějaký	čas	s	dětmi	sám	a	o	domácnost	
se	starala	nejstarší	dcera	Kateřina.	V	roce	1893	se	Šimon	oženil	
s	Kateřinou,	rozenou	Levorovou,	ze	Žerovic,	která	byla	o	18	let	
mladší.	Dům	s	nimi	ještě	obýval	syn	Josef	(*1874)	s	manželkou	
Annou	(*1873)	a	dětmi	Růženou	(*1897),	Josefem	(*1900),	Bohu-
slavem	(*1901),	Annou	(*1903),	Barborou	 (*1905)	a	Miloslavem	
(*1909).	V	roce	1921	byla	majitelkou	usedlosti	čp.	3	vdova	Anna	
(*1873).	Dům	obývala	se	syny	Bohuslavem	a	Miloslavem	a	dce-
rami	Annou	a	Barborou.	Na	polích	jim	pomáhal	čeledín	Alois	
Kraus.	V	roce	1910	dům	čp.	117	obývala	Anna	Kozlová	(*1877)	

původem	z	Horní	Lukavice	 se	 synem	Jaromírem	 (*1902),	dce-
rou	Marií	(*1902),	Annou	(*1905),	Václavem	(*1907).	V	roce	1935	
je	majitelem	čp.	3	uváděn	Bohuslav	(*1901)	Kozel.	V	čp.	117	žil	
Jaromír	Kozel.	V	čp.	26	žil	Jakub	Kozel	(*1850)	s	manželkou	An-
nou	(*1844)	a	dětmi	Josefem	(*1878),	Kateřinou	(*1880)	a	Šimo-
nem	(*1882).	V	roce	1921	je	v	čp.	26	zaznamenán	Jakub	Kozel	se	
syny	Josefem	a	Šimonem.	V	roce	1935	je	majitelem	čp.	3	uváděn	
Bohuslav	(*1901)	Kozel.	V	čp.	117	žil	Jaromír	Kozel.	V	čp.	26	žil	
Jakub	Kozel	 (*1850)	s	manželkou	Annou	(*1844)	a	dětmi	Jose-
fem	(*1878),	Kateřinou	(*1880)	a	Šimonem	(*1882).	V	roce	1921	je	
v	čp.	26	zaznamenán	Jakub	Kozel	se	syny	Josefem	a	Šimonem.	

Fládrovi
	 V	 druhé	 polovině	
18.	 století	 dům	 čp.	 25	
obýval	 a	 vlastnil	 Mar-
tin	 Fládr	 s	 rodinou.	
Ten	 hospodářství	 pře-
dal	 synovi	 Tomášovi	
(*1794)	a	jeho	ženě	Ludmile.	Když	zestárli	a	neměli	sil	se	starat	
o	pole	a	dobytek,	přepsali	 statek	na	 syna	 Josefa	 (*1838).	 Josef	
se	oženil	s	Kateřinou	(*1843),	původem	z	Lišic.	Josef	byl	obec-
ním	sluhou.	V	domě	žili	s	dětmi	Marií	 (*1867),	 Janem	(*1870),	
Josefem	 (*1874),	 Václavem	 (*1877),	 Petrem	 (*1880),	 Martinem	
(*1883).	Starali	se	o	3	krávy	a	4	ovce.	V	roce	1900	nebylo	čp.	25	
obydleno	a	krátce	na	 to	bylo	 zbořeno.	Od	 roku	1910	 žili	 Josef	
a	Kateřina	Fládrovi	v	čp.	127	na	výminku.	Dům	vlastnil	jejich	

syn	 Petr	 (*1880)	 s	 manželkou	 Terezií	 (*1885)	 a	 dětmi	 Annou	
(*1909),	Josefem	(*1915),	Růženou	(*1917)	a	Jaroslavem	(*1919).	
Dům	 čp.	 82	 obýval	 Kašpar	 Fládr	 (*1872)	 s	 manželkou	 Marií	
(*1877)	 a	 dětmi	 Václavem	 (*1905),	 Barborou	 (*1907),	 Boženou	
(*1909),	Annou	(*1912),	Růženou	(*1917).	Dům	čp.	88	obýval	syn	
Jan	(*1870)	s	manželkou	Terezií,	rozenou	Hajžmanovou	(*1873)	
a	dětmi	Marií	 (*1896)	a	 Josefem	(*1901).	V	čp.	43	žil	 syn	 Josef	
Fládr	 (*1874)	 s	 manželkou	 Annou	 (*1872)	 a	 dětmi	 Martinem	
(*1901),	Václavem	(*1903),	Karlem	(*1907),	Marií	 (*1909),	Bože-
nou	(*1912)	a	Annou	(*1915).	Čp.	103	postavil	Šimonův	mladší	
bratr	 Václav	 (*1879)	 s	manželkou	Marií	 (*1880).	 Žil	 zde	 s	 dět-
mi	Andělou	(*1900),	Bělinou	(*1905),	Marií	 (*1908)	a	Václavem	
(*1912).	V	čp.	127	žil	další	bratr	-	Petr	(*1880)	s	manželkou	Te-
rezií	 (*1885)	 z	 Kucín	 a	 dětmi	 Annou	 (*1909),	 Josefem	 (*1915),	
Růženou	(*1917)	a	Jaroslavem	(*1919).	Postupem	času	Fládrovi	
žili	v	čp.	43	-	Josef	Fládr,	v	čp.	63	(U	Terezáků)	Josef	Fládr,	čp.	82	
Kašpar	Fládr,	v	čp.	127	Petr,	v	čp.	222	Martin	Fládr,	v	čp.	201	
Josef	Fládr	a	čp.	236	Václav	Fládr.	Všichni	byli	příbuzní.

Bártovi 
	 Obecní	 kovář	 Josef	
Bárta	 (psáno	 také	Bar-
ta)	 se	 narodil	 v	 roce	
1811	 v	 Merklíně.	 Ože-
nil	 se	 s	 chlumčanskou	
rodačkou	 Marií,	 roze-
nou	Kašparovou	 z	Chlumčan	 čp.	18	 („U	 Šufanzlů)	 a	 začali	 žít	
u		nevěsty.	Bártovi	měli	3	ks	hovězího	dobytka	a	jedno	včelstvo.	

V	kovářském	řemeslu	pokračoval	i	jejich	syn	Josef	(*1838).	
V	domě	žil	s	manželkou	Kateřinou	(*1848),	rozenou	Nohav-
covou,	dcerou	chalupníka	z	Příchovic.	Vychovali	Josefa	(*1870)	
Šimona	(*1876),	Václava	(*1879)	a	Annu	(*1885).	Řemeslu	se	však	
Josef	 nevěnoval	 dlouho	 a	 v	 roce	 1885	 dům	 čp.	 18	 s	 kovárnou	
prodal	a	nastěhoval	se	s	rodinou	do	čp.	89,	kam	se	ale	přeneslo	
označení	po	chalupě	„U	Kovářů“.	Hlavním	zdrojem	obživy	bylo	
polní	hospodářství	 a	 občas	 si	 přivydělával	 podomním	prode-
jem.	Od	roku	1885	rodiče	Josef	(*1811)	a	Marie	(*1811)	Bártovi	
žili	na	výminku	čp.	22.	Tam	13.	dubna	1893	ve	věku	84	let	umí-
rá	Josef	Bárta.	Dům	čp.	89	zdědil	Šimon	Bárta	(*1876),	který	se	
vyučil	tesařem.	2.	června	1900	se	v	dobřanském	kostele	oženil	
s	Barborou	(*1879),	dcerou	domkáře	Josefa	Kubeše	z	Chlumčan	
čp.	81.	V	domě	žili	s	dětmi	Albínou	(*1901),	Boženou	(*1906),	Ši-
monem	(*1908).	V	roce	1921	zde	s	rodinou	ještě	žila	vdova	Ka-
teřina	Bártová.	Šimon	Bárta	dům	čp.	89	obýval	až	do	své	smrti	
v	březnu	1957.	
	 Čp.	 103	 obýval	 Šimonův	 bratr	 Václav	 (*1879)	 s	 manželkou	
Marií	(*1881).	Žil	zde	s	dětmi	Andělou	(*1900),	Bělinou	(*1905),	
Marií	(*1908)	a	Václavem	(*1912).	Tento	dům	dnes	stále	obývají	
příslušníci	této	rodiny.	

Mgr. Eva Horová

 Staré rody nejsou kompletní, neboť zveřejňování informací o sou-
časných obyvatelích (žijících osobách) není právně možné - podléhá 
souhlasu GDPR. 
 Rody jsou zpracovány z příslušných matrik a sčítání lidu z let 
1869-1921
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